
НА СТР. 2-3

Петвековна 
гора край 
Айтос е с 
несигурно 
бъдеще 

НА СТР. 6

Втори 
шанс зад 
решетките: 
Затворници 
влизат в клас, 
излизат с 
професия
НА СТР. 12

Лукойл дарява 
300 000 лв. на 
община Бургас 
за детска 
площадка във 
Ветрен 

НА СТР. 3

За близо 5 
млн. лв.:
Обновяват 
софтуера 
за корабен 
трафик

НА СТР. 2

Мажоретен 
талант, помпон 
хореография 
и акробатика 
на площада в 
Айтос

НА СТР. 7

ОТ 1920 Г.

НАД 100 ГОДИНИ ДОСТОВЕРНОСТ30 МАЙ – 5 ЮНИ 2025   I   БРОЙ 19 (8509)   I   ГОДИНА XXXIX ЦЕНА: 2 ЛВ.WWW.FARAGENCY.BG

Васил Алексиев, 
инструктор по 
водно спасяване:
Да си спасител 
не е просто да 
гледаш 
туристките
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Ваканционно селище срещу 
архитектурен резерват 

Бургазлии 
все още с 

„мижав 
интерес“ 

към еврото 

НА СТР. 11

СТР. 4 И 5
Протест. Жителите на странджанското село Бръшлян 
се надигат срещу проект с дълга история
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УВАЖАЕМИ ЧИТАТЕЛИ, СЛЕДВАЩИЯТ БРОЙ НА „ЧЕРНОМОРСКИ ФАР“ ЩЕ ИЗЛЕЗЕ НА 6 ЮНИ
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В ПЛЮС. Ползите за туризма няма да са една или две, заяви икономистът и 
финансист Румен Гълъбинов 

Бургазлии все още с "мижав 

Нов паркинг в „Зорница“ предлагат съветници

НИКОЛАЙ ПАРАШКЕВОВ

През следващата седмица 
се очаква конвергентният 
доклад на Европейската 
централна банка за готов-
ността на България да се 
присъедини към Еврозоната 
от 1 януари 2026 г. На 4 юни 
се очакват становищата на 
Европейската централна 
банка и Европейската коми-

сия. При положително 
мнение в тях на 8 юли би 
трябвало да се обяви и фи-
налното решение на Евро-
пейския съвет по въпроса.

Справка на „Черноморски 
фар“ в обменните бюра в 
Бургас показа, че хората все 
още не прибързват с това 
да обменят левовите си 
спестявания в евро. В един 
от офисите ни споделиха, 
че не наблюдават нищо по-

специално заради наближа-
ващия конвергентен доклад. 
На друго място ни обясниха, 
че в последно време има за-
силено търсене на единната 
европейска валута, но това 
е заради наближаващия летен 
сезон. Тази теза подкрепи и 
икономистът и финансист 
Румен Гълъбинов.

По думите му в момента 
хората обменят азиатски 
валути заради пътувания 

до най-многолюдния конти-
нент, а евро обменят наши 
сънародници, работещи в 
Англия или Германия. 

„За опашки за обмяна на 
евро за вътрешно потреб-
ление у нас мисля, че все още 
е рано и едва ли скоро ще се 
стигне до подобен сценарий. 
По мое мнение много от 
хората ще си превалутират 
левовете в евро по сметки. 
Хората просто трябва да 
си вкарат парите в банка, а 
след това средствата им 
ще се превалутират авто-
матично по централния курс 
на еврото. Не съм убеден, че 
ще има много хора, които ще 
занесат кеш спестяванията 
си в обменни бюра. Може да 
има подобен наплив, но с по-
малки суми“, заяви той пред 
„Черноморски фар“.

„Почти всеки в България 
вече има банкова сметка, 
дори и пенсионерите. Много 
от тях си получават парите 
по банкова сметка. Защо да 
ходят до обменно бюро като 
в банката автоматично ще 
им ги превалутират. Така 

няма риск от това да носят 
парите си до обменното 
бюро, а след това обратно 
до вкъщи“, подчерта иконо-
мистът.

Наскоро министърът на 
транспорта и съобщенията 
Гроздан Караджов обяви, че 
правителството ще отпус-
не 9.5 млн. лв. на „Български 
пощи“, с които институци-
ята да изгради работеща 
обменна система. С парите 
трябва да се осигурят лам-
пи-детектори и вакуумира-
щи машини. Трябва да се 
доставят сканиращи ус-
тройства за лични карти и 
паспорти – безжични баркод 
четци. Ще бъдат закупени 
чували и пликове за ценни 
пратки, а най-скъпото перо 
от 5.6 млн. лв. ще отиде за 
осигуряване на видеонаблю-
дение. Парите са осигурени, 
но отпускането им ще се 
случи след евентуален по-
ложителен конвергентен 
доклад за България, уточни 
Караджов.

„За хората по морето и 
тези, които работят в 

туризма, за много от тях 
работата с еврото не е 
нещо ново. Те работят от 
години в евро. Договарят се 
в евро почивките, нощувки-
те. Могат да се плащат и в 
лева, разбира се, но може би 
над 90% от чуждестранните 
туристи предпочитат да 
го правят в евро. Повечето 
от хората са запознати с 
еврото като банкноти, 
монети, дизайн.

Една от основните ползи 
за туризма ще бъде 

намаляването на 
транзакционните 

разходи

Курсът е фиксиран, но за 
обслужване и други услуги 
банковите офиси в момента 
взимат такси, което стру-
ва пари на хората, бизнеса и 
фирмите. Макар и малка 
разликата, само няколко 
стотинки в курса, тя все 
пак е значителна в рамките 
на цялата икономика. Твър-
ди се, че ще се спестят 
около 1 млрд. лв. от тран-Обменните офиси в града очакват по-засилен интерес към еврото след лятото                    ФОТО: АРХИВ

За близо 5 млн. лв.: 
Обновяват софтуера 
за корабен трафик

НИКОЛАЙ ПАРАШКЕВОВ

Държавното предприя-
тие „Пристанищна инфра-
структура“ е обявило 
обществена поръчка, с 
която съществуващата 
компютърна програма за 
управление на корабния 
трафик в българската 
част на Черно море – Transas 
Navi Harbour, да бъде обно-
вена до най-нова версия.

Това показа справка на 
„Черноморски фар“ в ре-
гистъра за електронни 
обществени поръчки.

Кандидатите трябва 
да имат възможност да 
доставят лиценз, да акту-
ализират програмата и да 
я поддържат по време на 
нейния гаранционен срок. 

Прогнозната стойност 
на обществената поръчка 
без ДДС е 4 млн. лв. При 
налагането на ставката 

сумата ще нарасне до бли-
зо 5 млн. лв.

Впечатление прави, че 
кандидат-изпълнителите 
трябва да попълнят де-
кларация за това, че никое 
от лицата, свързани с 
фирмата, не е с руска на-
ционалност (за физическо 
лице) или юридическо лице, 
образувание или орган, 
установен(о) в Русия.

Всичко това е свързано 
с отсъствие на обстоя-
телствата по чл. 5к от 
Регламент (ЕС) №2022/578 
на Съвета от април 2022 
г., за изменение на Регла-
мент от 2014, който е с 
ограничителни мерки с 
оглед на офанзивата на 
Москва в Украйна. 

Начинът на възлагане е 
чрез договаряне без пред-
варителна покана за учас-
тие, а крайният срок за 
подаване на оферти е 9 юни 
2025 г.

Трафик кулата в Бургас                                                  ФОТО: СИЛВИЯ ШАТЪРОВА

Започва укрепването на старото Рибарско 
училище на остров Св. св. Кирик и Юлита
СИЛВИЯ ШАТЪРОВА

До средата на лятото 
ще бъде ясно коя фирма 
ще укрепва основната 
сграда на старото Ри-
барско училище на остров 
Св. св. Кирик и Юлита 
край Созопол. В момента 
е обявена обществената 
поръчка и тя е в напред-
нал етап. Самите укре-
пителни дейности ще 
започнат след края на 
туристическия сезон, 
заяви зам.-министърът 
на културата Георги 
Султанов в Созопол по 
време на форум „Бранд 
Созопол и мощите на 
Кръстителя“, който се 
организира от Община 
Созопол и медийна група 
„Стандарт“.

Това е поредната сре-
ща за бъдещето на ос-
трова. За дискусията 
отново пристигна ви-
цепрезидентът Илияна 
Йотова, която заяви, че 
Созопол е сложил печат 
върху световното кул-
турно наследство и е 
най-добрият модел за 
съхраняването му, имай-
ки предвид откриването 
и експонирането на 
мощите на св. Йоан 
Кръстител.

Според заместник-
министъра на култура-
та държавата се връща 
към проекта на проф. 
Тодор Кръстев от 2011 
година островът да се 
превърне в музей на 
черноморските цивили-

зации с акцент върху 
подводната археология. 

Островът трябва да 
се превърне във водеща 
туристическа европей-
ска дестинация. Ще се 
съчетават дейности, 
които ще събират на 
едно място културното 
наследство на региона 
и ще допълват култур-
ния календар. Изкуство-
то да помогне за попу-
л я р и з и р а н е  н а 
историята.

На форума присъст-
ваха водещите археоло-
зи –  проф. Казимир 
Попконстантинов, проф. 
Кръстина Панайотова, 

които работят в Созо-
пол и островите му, 
както и Маргарита 
Димитрова – председател 
на Фондация „Аполония“.

„На остров Свети Иван 
край Созопол векове 
наред съществувал 
единственият в Черно 
море патриаршески 
манастир. Център на 
православието. Мана-
стирът спира да съ-
ществува през 1629 го-
д и н а “ ,  к а з а  п р о ф . 
Попконстантинов за 
другото културно бижу 
– остров Свети Иван

Тук преди време беше 
открит малък реликва-

рий с мощите на свети 
Йоан Кръстител.

На 29 август тази 
година след векове заб-
вение на остров Свети 
Иван край Созопол от-
ново ще бъде отслужена 
Света литургия, заяви 
от своя страна Сливен-
ският митрополит 
Арсений.

Синхрон между нацио-
нална и местна власт 
поиска кметът Тихомир 
Янакиев, според него 
откритията в Созопол 
не са само от регионално 
значение, а от световно.

Островът, 
който от-
давна чака 

да възкръсне 
като ту-

ристическа 
и културна 

атракция
ФОТО: СИЛВИЯ 

ШАТЪРОВА
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След 3 години на затишие: „Сънсет Ризорт 
Поморие“ ще отвори врати повторно

интерес" към еврото 
закционни разходи за 2026 г., 
ако се въведе еврото. Това 
изобщо не е малко. По-голя-
мо удобство ще има при 
пътуванията или плащани-
ята с карти. Пластмасова-
та ни пластика ще работи 
и в евро навсякъде в Евро-
пейския съюз и Еврозоната. 
Транспорт, логистика, 
търговия, всякакъв вид ус-
луги – за всички тях ще има 
ползи с влизането в Еврозо-
ната“, изтъкна Гълъбинов.

„Очаквам да има и по-силен 
летен сезон заради въвеж-
дането на еврото. Още от 
това лято вярвам, че неща-
та ще се подобрят заради 
влизането на България в 
Шенген“, подчерта финан-
систът.

В обменно бюро в града ни 
споделиха, че при тях заси-
лено търсене на евро има 
още от миналото лято, а на 
всички места, до които се 

допитахме, мнението бе, че 
по-сериозни апетити към 
единната европейска валута 
се очакват след септември.

„Може Еврозоната да 
послужи за импулс и

подобряване на цените на 
имотите по курортите

България, с присъединя-
ването си към Еврозоната, 
ще стане много по-привле-
кателна за хора, които 
преди това никога не са си 
мислели да дойдат тук. 
Хора, които са от трети 
страни и не са член на Евро-
пейския съюз, дори да не са 
рускоговорящи. Те виждат, 
че тук е Еврозона и Шенген. 
Логично е да се запитат 
каква е толкова разликата 
между България и Германия 
или Франция. Това би при-
влякло сериозни хора, които 
не да дойдат с раничка за 1-2 

седмици, а с намерение да 
останат тук. Ще започнем 
да привличаме хора, които 
не сме и допускали, че можем 
да бъдем интересни за тях, 
и то хора с възможности, 
които ще са готови да дой-
дат тук, да закупят имот 
или да стартират бизнес“, 
каза още Гълъбинов.

Има ли риск от вдигане 
на цените?

„Ако има такъв риск той 
е за държави със свободен 
курс преди присъединява-
нето към Еврозоната, 
както бяха хърватите с 
куната. Те си фиксираха 
курса в последните месеци 
преди да се присъединят към 
Еврозоната и затова при 
тях се наблюдаваше поскъп-
ване в началото след прие-
мането на еврото. Ние 25 
години имаме фиксиран курс 

към еврото. Във валутния 
борд сме от 1997 г. В начало-
то 3 години бяхме вързани 
към германската марка, а 
три години по-късно фик-
сираха лева към еврото. След 
като 25 години сме с фикси-

ран курс към еврото, защо 
да очакваме нещо различно? 
Винаги е имало и ще има 
нелоялни търговци и спеку-
ланти, но трябва да има и 
регулатори, надзор, провер-
ки и ревизии Ако се открие 
нещо не както трябва – ак-
тове и глоби! В Хърватия 

тези, които прилагаха друг 
курс, а не 1.95583, ги глобя-
ваха наред. Който се опит-
ва да използва трънския 
курс, да си отнесе глобата 
и това е“, сподели по този 
въпрос Гълъбинов.

Той сподели, че няма 
причина конвергентният 
доклад за страната ни да 
не е положителен.

„Към момента индика-
циите са, че конвергентни-
ят доклад ще бъде положи-
телен. За подобен сценарий 
написаха и от „Политико“, 
които са сериозно издание. 
От друга страна рейтинго-

вата агенция S&Р ни потвър-
ди BBB+ рейтинг. За момен-
та ни потвърдиха този 
рейтинг, а положителната 
перспектива е догодина, след 
като влезем в Еврозоната 
да започнат да работят по 
нов рейтинг за България и 
евентуално през 2027 г. да 
ни дадат рейтинг A.

С това печелим 
международно доверие 
сред инвеститорите

Това е доверие не само към 
самата държава, а и към 
бизнеса в него, по-голямо 
доверие в българските граж-
дани от гледна точка на 
платежоспособност, въз-
можност да се посрещат 
плащанията по кредити и 
финансиране, които от своя 
страна да ни бъдат предос-
тавяни при по-добри условия.

„
Няма да има спекула, ако 
институции работят

сигурен е Румен Гълъбинов 

„Лукойл“ дарява 300 000 лв. на община 
Бургас за детска площадка във Ветрен
МАГДАЛЕНА ДИНЕВА

„Лукойл Нефтохимик 
Бургас“ АД ще дари сумата 
от 300  000 лева на Община 
Бургас. Договорът за дарение 
бе подписан на официална 
церемония от кмета на Бур-
гас Димитър Николов и 
председателя на Управител-
ния съвет на петролната 
компания Евгени Маняхин. 
Средствата ще отидат за 
изграждане на детски кът 
в квартал „Ветрен“. 

„Социалната отговорност 
е изключително важен прин-
цип, на който се основава 
работата на „Лукойл във 
всичките региони, в които 
присъстваме. Настоящето 
споразумение е само част от 
тази програма за социална 
отговорност“, каза Евгени 
Маняхин.

И допълни, че социалната 
им отговорност се изразява 
още в подкрепа и поддържа-
не на заетостта и нивото 

на заплащане както на тех-
ните собствени работници, 
така и на тези, които рабо-
тят в компаниите, обслуж-
ващи рафинерията. А също 
и в инвестициите в разви-
тието на предприятието. 

„Подписваме такива спо-
разумения повече от 20 го-
дини. Всяка година компани-
я т а  в  з н а к  н а  д о б р о 
партньорство с местната 
власт осигурява средства за 
реализирането на различни 
обществени инициативи – 
най-често свързани с благо-
устрояване на училища, 
детски градини, спортни 
площадки“, отбеляза кмета 
на Бургас – Димитър Николов. 

По думите му проектът 
трябва да бъде реализиран 
до края на годината. 

Евгени Маняхин подари и 
картина на градоначалника, 
изобразяваща приемстве-
ността и присъствието на 
рафинерията вече 25 години 
в общината.

 Евгени 
Маняхин 
(вляво) и 

Димитър 
Николов 
(вдясно)

ФОТО: МАГДА-
ЛЕНА ДИНЕВА

ЧЕРНОМОРСКИ ФАР

Хотелски комплекс 
„Сънсет Ризорт Поморие“ 
е в готовност скоро отно-
во да отвори врати. Нови-
ната съобщиха представи-
тели на сдружението на 
собствениците, които се 
заеха с нелеката задача да 
изготвят проект за при-
съединяване на апартамен-
тите в комплекса със 

собствени партиди за ус-
лугите на EVN и ВиК. Лип-
сата на такива бе основни-
ят проблем за натрупване 
на задължения към обслуж-
ващите фирми, което на-
ложи комплексът да за-
твори врати в края на 2022 
година. Към момента е 
постигнато споразумение 
за разсрочено плащане, 
като посредник между 
двете страни бе именно 
кметът на Поморие Иван 

Алексиев и общинската 
администрация, която 
своевременно и компетент-
но съдейства в процесите 
по съгласуване на процеду-
рите.

„Когато мислим и рабо-
тим в една посока, макар и 
бавно, нещата се случват. 
Повторното отваряне на 
комплекса е резултат от 
целенасочени усилия, анга-
жираност и успешно парт-
ньорство между местната 

власт и инвеститорите. 
А всяка успешна инвестиция 
в града ни допринася за 
нови възможности за зае-
тост, развитие и туризъм. 
Пожелавам на екипа на 
комплекса успех, а на всич-
ки гости – приятна почив-
ка в Поморие“, каза кметът 
Иван Алексиев по повод 
добрата новина.

Очаква се комплексът 
да посрещне първите си 
гости в края на месец юни.

„Сънсет Ризорт 
Поморие“

ФОТО: ИНТЕРНЕТ

Плаж „Силистар“ ще бъде със свободен достъп
ЧЕРНОМОРСКИ ФАР

Един от най-живописни-
те плажове по Черномори-
ето – „Силистар“, ще бъде 
със свободен достъп за 
летния сезон, съобщиха от 
Община Царево.

След интензивни разго-
вори между кмета Марин 
Киров и представител на 
дружеството – собственик 
на частен имот, през кой-

то се осъществява достъ-
път до плажа, на същия 
няма да се поставят за-
граждения и такса за пре-
минаване.

„Общината стартира 
инициатива за обходен път, 
но тя отнема време и сери-
озен финансов ресурс – да се 
прокара нов път със сигур-
ност означава премахване 
на дървета, тежка техни-
ка и инвестиция от страна 
на Общината. Моментът 

не е подходящ да се насочват 
средства в немалък размер, 
процедурите по съгласува-
не също са деликатни. За-
това проведох няколко 
разговора с представител 
на дружеството собственик 
и имаме постигнато съгла-
сие за свободен достъп през 
техния имот и съществу-
ващия път. Те осъзнават 
сериозността на казуса и 
проявяват разбиране. Ще 
следим стриктно“, заяви 

кметът на Царево Марин 
Киров.

Така плажът, разположен 
между селата Резово и Си-
неморец, който се развива 
от концесионера като 
екоплаж и е предпочитано 
място за летен отдих, ще 
бъде с напълно свободен 
достъп.

Там предстои да се мон-
тира и специална пътека 
за хора в неравностойно 
положение.



МАГДАЛЕНА ДИНЕВА 

Разгорещени страсти и 
сериозни обществени реакции 
се надигнаха около казуса 
„Бръшлян“ – проблем, чиито 
корени не са от вчера. Всичко 
започва още в края на 2023 г., 
когато на хоризонта се поя-
вява инвестиционно намере-
ние за изграждане на фото-
в о л т а и ч н а  ц е н т р а л а  в 
местността Край село – СГР 
край село Бръшлян, община 
Малко Търново.

Това предложение предиз-
вика вълна от недоволство 
сред жителите на селото, 
както и в ръководството на 
община Малко Търново, кои-
то изпратиха своето кате-
горично отрицателно ста-
новище до Регионалната 
инспекция по околната среда 
и водите – Бургас и до други 
отговорни институции.

Макар в края на 2024 г. 
инвеститорът Николай 
Кратунов да оттегля кон-
кретното предложение за 

фотоволтаици, темата за 
инвестиционните му наме-
рения остава отворена – и 
далеч не е нова. Те датират 
още от 2004 г., когато е вне-
сено друго предложение – за 
изграждане на почивно-ва-
канционна база с капацитет 
за 50 души.

Проектът включва 15 
двуетажни еднофамилни 
жилищни сгради, предназна-
чени за ваканционно ползва-
не, административно обслуж-
ващ модул с преддверие, 
портиерна, санитарен възел, 

склад, чайна и барбекю зона, 
както и 20 открити парко-
места. Парцелът обхваща 
3465 кв. м, с трайно предназ-
начение – земеделска тери-
тория, но с променен начин 
на трайно ползване – „за 
туристическа база, хижа“.

Същото инвестиционно 
предложение през 2004 г. 
получава положително ста-
новище от Министерството 
на околната среда и водите, 
според което не е необходимо 
да се извършва оценка на 
въздействието върху окол-

ната среда (ОВОС). Днес 
обаче това решение е с изте-
къл срок на правно действие.

Още тогава, през 2004 г., 
ръководството на Природен 
парк „Странджа“ също дава 
принципно положително 
становище за изграждането 
на селището. През 2006 г. 
проектът е съгласуван от 
Министерството на култу-
рата, а през 2008 г. тогаваш-
ната местна власт в Малко 
Търново го одобрява, като 
същата година статутът 
на имота е променен – от 
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Ваканционно селище срещу 
Протест. Жителите на странджанското село Бръшлян се надигат срещу проект с дълга история

КМЕТЪТ НА МАЛКО ТЪРНОВО: 

Все още няма входирано инвестиционно 
предложение за Бръшлян

Все още няма официално 
внесен проект за изграж-
дането на почивно-вакан-
ционна база край село 
Бръшлян, потвърди за 
„Черноморски фар“ кметът 
на община Малко Търново 
Илиян Янчев. По думите 
му, инвеститорът все още 
не е подал необходимата 
документация в Общината, 
но вече е започнал проце-
дура по събиране на стано-
вища от институциите.

„Официално няма входи-
рано инвестиционно наме-
рение при нас, но човекът 
си събира документация. 
Жителите на Бръшлян 
бяха дошли на сесия на 
Общинския съвет, за да 
заявят несъгласието си“, 
каза Янчев.

Местните хора изразя-
ват тревога, че при реали-
зиране на проекта може да 
се стигне до недостиг на 
вода. Споменават и при-
теснения по отношение 
на електрозахранването 
– в миналото районът е 
страдал от нестабилно 
напрежение и изгаряне на 
електроуреди, макар че по 
думите на Янчев в момента 
този проблем е овладян.

Другото основно опасе-
ние на жителите е, че ви-
зията на Бръшлян като 

архитектурен и истори-
чески резерват ще бъде 
компрометирана. Те се 
страхуват, че селото може 
да се превърне в „нов Слън-
чев бряг“ – с шум, музика и 
застрояване, което ще 
обезличи духа на мястото.

Кметът Янчев обаче 
гледа балансирано на ситу-
ацията и разбира както 
инвеститора,  така и 
местните жители: „Всеки 
си има право – инвестито-
рът пита защо да не инве-
стира, ако всичко е закон-
н о .  А  х о р а т а  и с к а т 
тишина, природа, спокой-
ствие. Не са дошли тук, да 
влязат в лудница“.

Той планира да органи-

зира среща между двете 
страни, за да се търси 
баланс:

„Ще се опитам да напра-
вя среща с хората и инвес-
титора, за да изгладим 
нещата. По-важното е да 
има някакъв баланс. Да се 
обсъдят плюсовете и ми-
нусите, ползите и вредите“.

Янчев е категоричен, че 
досегашната практика в 
Бръшлян показва, че масо-
вият туризъм с големи 
бази не е подходящ: „Вре-
мето показа, че не е рацио-
нално да се строят обекти 
с много легла. Всеки търси 
по-уединено място, нещо 
скромно, в хармония с при-
родата“.

Илиян 
Янчев

ФОТО: ФЕЙС-
БУК

РИОСВ – Бургас не изисква ОВОС, 
но поставя строги условия

Инвестиционното 
предложение за изграж-
дане на почивно-вакан-
ционна база от хотелски 
тип в местността Край 
село – СГР край село 
Бръшлян, община Малко 
Търново, няма да подле-
жи на задължителна 
оценка за въздействие 
върху околната среда 
(ОВОС). Това става ясно 
от официалното реше-
ние на Регионалната 
инспекция по околната 
среда и водите (РИОСВ) 
– Бургас, издадено на 28 
март 2025 г.

Становището на ин-
ституцията гласи, че 
предложението „няма 
вероятност да окаже 
значително отрицател-
но въздействие върху 
околната среда, природ-
ните местообитания, 
популации и местооби-
тания на видове, предмет 
на опазване в защите-
ните зони, както и 
върху човешкото здраве“.

Въпреки липсата на 
задължение за ОВОС, 
РИОСВ поставя конкрет-
ни условия, при които 

проектът може да бъде 
реализиран:

■  С т р о и т е л н и т е 
дейности да се извърш-
ват извън гнездовия 
период на птиците – 
между 1 март и 15 август.

■ Да не се увреждат 
съседни имоти, нито да 
се допуска натрупване 
на земни маси или дому-
ване на техника върху 
тях.

■ Озеленяването да се 
извършва само с местни 
растителни видове, 
характерни за Странджа, 
без интродуцирани и 
нехарактерни за района 
растения.

■ Да се спазва строго 
режимът на защитена-
та територия, в която 
попада имотът.

В решението си РИО-
СВ се позовава на постъ-
пили становища от 
други компетентни 
институции.

От Регионалната 
здравна инспекция – 
Бургас се посочва, че 
възложителят е пред-
ставил анализи и мо-
тивирани изводи, според 

които не се очаква риск 
за човешкото здраве 
при реализиране на ин-
вестицията.

От своя страна, Ба-
сейнова дирекция „Чер-
номорски район“ допус-
ка осъществяването на 
проекта само при условие 
че отпадъчните води 
ще бъдат отвеждани и 
пречиствани в същест-
вуваща и въведена в 
експлоатация пречис-
твателна станция – 
такава, каквато на 
този етап в района не 
съществува.

Въпреки техническа-
та допустимост на 
инвестицията, реше-
нието на РИОСВ не ус-
покои местните жите-
ли на село Бръшлян. 
Основното им опасение 
остава свързано с водо-
снабдяването, което и 
към момента е на ръба 
през горещите месеци, 
както и със запазването 
на уникалния архитек-
турен и исторически 
облик на селото – обя-
вено за резерват още 
през 1982 г.

Бръшлян привлича турис-
ти целогодишно 

ФОТО: ИНТЕРНЕТ

Възстановка на даскал Петър Киприлов в килийното училище
ФОТО: ИНТЕРНЕТ
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архитектурен резерват

Жителите на селото със събрание и 
подписка срещу инвестиционно намерение

земеделска земя на земя за 
туристическо застрояване.

Важно е да се отбележи, че 
имотът попада в защитена 
територия – Природен парк 
„Странджа“, както и в две 
защитени зони по Натура 
2000 – защитена зона BG0002040 
„Странджа“ за опазване на 
дивите птици и защитена 
зона BG0001007 „Странджа“ 
за опазване на природните 
местообитания и на дивата 
флора и фауна. Освен това, 
теренът се намира само на 
около 100 метра по права 
линия от архитектурен и 
исторически резерват. От 
1982 г. цялото село Бръшлян 
е архитектурен и историче-
ски резерват, като в него са 
запазени автентични къщи, 
характерни за странджан-
ската архитектура от 18-19 
век. 76 къщи са архитектур-
ни паметници на културата, 
9 от тях – с национално зна-
чение. Смята се, че най-ста-
рата къща в селото е стро-
ена през 17. век.

С усилията на местното 
Дружество за защита на 
природното и историческо 
наследство „Бръшлян“ и 
кметството са реставрира-
ни килийното училище 
(функционирало през 1871 – 
1877 г.), параклисите „Св. 
Пантелеймон“, „Св. Петка“ 

и „Св. Лефтера“, камбанари-
ята на църквата „Св. Димитър“ 
(края на 17. век) и е организи-
рана етнографска сбирка и 
музей на открито на тради-
ционното земеделие. На ня-
колко километра от селото 
има следи от долмени и 
тракийски светилища.

РИОСВ – Бургас отбелязва 
в своето последно решение 
от 28 март 2025 година, че 
част от имота попада в при-
родно местообитание от 
тип 6220 „Псевдостепи с 
житни и едногодишни рас-
тения...“, но уточнява, че 
„имотът не е верифициран 
като местообитание по де-
дуктивен модел, а е включен 
като полигон по индуктивен 
модел, но без местообита-
нието да е картирано на 
терен и с пробна площадка“. 

Допълнителна тревога 
предизвиква намерението 
водата за ваканционния ком-
плекс да бъде черпена от 
съществуващ уличен водо-
провод – същият, който об-
служва и жителите на Бръш-
лян, които са на мнението, 
че водата и без това е оскъд-
на.

А за отпадните води? 
Възложителят Николай 
Кратунов посочва, че няма 
изградена улична канализа-
ционно мрежа в района на 

инвестиционното предло-
жение. От експлоатацията 
на сградите ще се формират 
битово-фекални отпадъчни 
води, които ще постъпват 
във водоплътен черпателен 
резервоар, който периодично 
ще се изчерпва от лицензиран 
ВиК оператор и ще се извоз-
ват за пречистване в най-
близката Пречиствателна 
станция за отпадни води. 
Съгласно представената 
информация относно дейст-
ващия ОУП на Община Малко 
Търново е проектирана въ-
трешна канализационна 
мрежа и пречиствателна 
станция за битови отпадъч-
ни води за с. Бръшлян. При 
изграждане на канализацион-
на мрежа и пречиствателна 
станция за битови отпадъч-
ни води за населеното място, 
генерираните битово-фекал-
ни води от имота ще бъдат 
включени към селищната 
канализационна мрежа.

Що се отнася до възложи-
теля – Николай Кратунов, 
според медийни публикации 
той е „крупен бизнесмен, 
близък до президента Георги 
Първанов“.  

Дори се разпространява и 
информация, че Георги Пър-
ванов лично е назначил Пенка 
Кратунова – съпруга на Ни-

колай Кратунов, за член на 
Управителния съвет на БНБ 
от неговата квота. Крату-
нова заема поста след издаден 
от Първанов указ през април 
2008 г. По това време съпругът 
ѝ все още се изявява като 
експерт по икономическите 
въпроси към президента. 

В медийното пространство 
витаят и други коментари 
и предположения – че двете 
семейства са съсобственици 
на един и същ парцел в Банкя. 
Истина или не, инвестицион-
ното предложение на Николай 
Кратунов за изграждане на 
почивно-ваканционна база с 
капацитет за 50 души в мест-
ността Край село – СГР край 
село Бръшлян е налице. И 
това буди редица негативни 
реакции от страна на жите-
лите на селото. Най-голямо-
то им опасение е, че водата 
няма да стигне и ще настъпи 
криза. Но има и други – за 
тока, както и за облика на 
Бръшлян... да не би от архи-
тектурен и исторически 
резерват да се превърне в 
странджанския Слънчев бряг.

Янчо Русинов, кметски на-
местник на Бръшлян, подчерта, 
че най-голямото притеснение 
на хората е, че ако това инвес-
тиционно предложение се ре-
ализира, няма да стигне водата. 
„Легловата база на това вакан-
ционно селище е горе-долу 
колкото броя на жителите на 
селото в момента“, заяви той.

И добави, че преди 20-30 го-
дини около селото имало две 
реки, които били доста пълно-
водни. Сега обаче ги нямало, 
защото са пресушени.

По думите му, до момента 
село Бръшлян не е изпадало във 
водна криза, въпреки че от 
няколко години жителите се 
оплакват, че в горещите лет-
ни месеци недостигът на вода-

та е един от основните им 
проблеми.

„Сега водата стига, но това 
е защото няма много постоян-
ни жители. Ако има още 50 
човека, може и да не стигне“, 
категоричен е кметският 
наместник.

Другото опасение, което 
Русинов подчерта, е това, че 
обликът на селото като архи-
тектурен и исторически ре-
зерват ще се промени, в случай 
че тази инвестиция се осъ-
ществи.

На въпрос на репортер на 
„Черноморски фар“ дали се за-
дават протестни действия 
от страна на жителите на 
село Бръшлян, Русинов отго-
вори така: „Преди много време 

сме изпращали възражение до 
община Малко Търново и до 
РИОСВ-Бургас“.

Русинов обаче няма големи 
очаквания за това до каква 
степен тяхното мнение ще 
бъде взето под внимание. Един-
ственото, което знае е, че от 
Община Малко Търново са 
препратили възраженията им 
към заинтересованите минис-
терства. „Дали ще се вземе под 
внимание нещо е съвсем друг 
въпрос. Като гледам в България 
какво става, че никой не си 
мърда пръста да направи не-
що…“.

И все пак разговорът завър-
ши с надеждата, че този непод-
вижен пръст най-сетне ще се 
размърда.

Над 50 души от село 
Бръшлян се обявиха ка-
тегорично против реа-
лизирането на инвести-
ционно предложение за 
изграждане на ваканцион-
но селище в района. Съ-
брание на жителите беше 
организирано от предсе-
дателката на местното 
дружество „Бръшлян“, а 
събраната подписка, 
както потвърди и кмет-
ският наместник Янчо 
Русинов, вече е изпратена 
към институциите.

Основният мотив за 
недоволството на хората 

е опасението, че инфра-
структурата на селото 
– най-вече водоснабдява-
нето – няма да издържи 
на повишеното натовар-
ване. Сред гласовете на 
притеснение е и този на 
Станка Бухлева, жител 
на Бръшлян.

„Имаме само един во-
доизточник, от който се 
захранва селото. И още 
един има – резерва. Но са 
малко за тази база, която 
ще се получи, ако проек-
тът се осъществи“, за-
яви тя.

Бухлева посочи, че про-

блемът не се изчерпва 
само с водата:

„Токът също ни е про-
менлив. Сигурно ще тряб-
ва да бъде подсилен, ако 
тук дойдат още хора и се 
увеличи натоварването“, 
допълни тя.

Жителите настояват 
мнението им да бъде 
взето предвид при оцен-
ката на проекта, който 
според тях застрашава 
както природните ресур-
си, така и характерния 
облик на селото, призна-
то за архитектурен и 
исторически резерват.

Кметският наместник застава зад 
своите съселяни

Ако дойдат още 50 души,
 водата може и да не стигне

Янчо Русинов,
 кметски наместник на Бръшлян

„

Типичните стран-
джански къщи                                              

ФОТО: ИНТЕРНЕТ

Село Бръшлян е с непокътнат архитектурен облик от преди два века
ФОТО: ИНТЕРНЕТ



Петвековна гора край Айтос е с несигурно бъдеще
Легенди. Паша я създал за своята жена с жълъди от Анадола
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Проектът „Моят роден 
край в семейните спомени“ се 
осъществява съвместно меж-
ду СУ „Христо Ботев“, гр. Айтос 
и Регионален исторически 
музей – Бургас. Той включва 
провеждане на поредица от 
занятия с ученици и извърш-
ване на събирателска работа 
за селектиране на информация 
и снимки, свързани с истори-
ята на община Айтос. Проек-
тът се ръководи от Татяна 
Байкушева от страна на РИМ 
– Бургас и от Николай Дими-
тров, от страна на СУ „Хрис-
то Ботев“. В него активно се 
включват учениците, които 
събират интересни данни за 
населени места в региона, 
разкази на местни жители за 
отдавна отминали събития, 
стари легенди, описания на 
традиционни обичаи и запис-
ват информация, свързана с 
важни природни забележи-
телности, правят снимки на 
всичко, което им направи 
силно впечатление, цифрови-
зират стари документи и 
фотографии.  

Вестник „Черноморски фар“ 
е медиен партньор на иници-
ативата и на неговите стра-
ници се публикуват най-ин-
тересните истории, събрани 
от децата.

В днешния брой ще ви раз-
кажем за Айтоската кория. 
Данни за нея е събрала ученич-
ката  Диана Куцарова.

ДИАНА КУЦАРОВА, 9. КЛАС В 
СУ „ХРИСТО БОТЕВ“, ГР. АЙТОС

Църковната кория край 
Айтос е величествена 
вековна гора, която се 
намира на около пет 
километра югоизточно 
от Града на орлите, вдя-
сно от шосето за Бургас. 
В нея растат дървета 
от вида летен дъб, който 
не се среща никъде дру-
гаде в района. Доказано 
е, че растенията произ-
хождат от Северен Ана-
дол, Турция. Но това е 
единствената сигурна 
информация, даваща 
конкретни данни.

Според една легенда 
гората била засадена от 
жълъди, донесени от 
Анадола. Айтоски паша я 
създал по молба на жена 
си. Тя тъжала за родния 
си край и любящият съпруг 
се опитал да смекчи мъ-
ката, създавайки място, 
което да напомни на жена 
му за бащините земи. 
Според друго сказание, 
дъбовете били засадени 
от турски султан, който 
създал гората, изпълня-

вайки желание на красива 
местна девойка, в която 
бил безнадеждно влюбен.

Най-старите жители 
на района помнят, че за 
съществуването на гора-
та говорят 4-5 поколения. 
Анализите, направени от 
специалисти сочат, че 
възрастта на дърветата 
е от 200 до 500 години. Има 
данни, че те са се прости-
рали на 700 декара. Сега 
дърветата заемат площ, 
възлизаща на не повече 
от 400 декара. Старинни 
документи и предания 
сочат, че на мястото е 
имало параклис и църковен 
обор. При връщането на 
земи в наше време гората 
и земята около нея са 
възстановени на църква-
та и сега са притежание 
на храма „Св. мчк. Дими-
трий“ в Айтос.

Гората е рядък исто-
рически и природен па-
метник и през 1972 година 
е обявена за природна 
забележителност. Оби-
тава се от множество 
птици. Там живеят раз-
лични видове защитени 
животни, срещат се 
редки растения, които 

биха загинали сред полето, 
ако дърветата изчезнат. 
Въпреки че е защитен от 
закона обект, бъдещето 
на Айтоската кория е 
несигурно. През послед-
ните десетилетия тя 
няколкократно е горяла. 
За последно през август 
1999 г , когато пожарни-
карите заедно с местни 
жители едва успяват да 
я спасят. Съществува 
идея вековната кория да 
бъде превърната в резер-
ват или парк, който да 
може да се посещава от 
туристи. Тази идея обаче 
е отдавнашна, а индикации 
за нейното осъществя-
ване напоследък няма. 
Местните хора и люби-
тели на природата изра-
зяват надеждата си, че 
този уникален природен 
паметник ще се запази от 
посегателства и от чо-
вешка небрежност, за да 
могат да го видят и поко-
ленията след нас.

За подготовката на 
текста е използвана кни-
гата на инж. Митко Митев 
„Защитени територии и 
обекти в Айтоско

Тя е ученичка в девети клас в 
СУ „Христо Ботев“, гр. Айтос, 

специалност: „Природни науки“. 
Има влечение към природата и 

нейното опазване.

Участниците в проекта посетиха мястото през месец март – време, когато по поляните тук са разцъфтели пролетните минзухари, а силуетите на веков-
ните дървета са особено внушителни                                                                                                                                                                                                                                 ФОТО: ТАТЯНА БАЙКУШЕВА

Голяма част от дърветата са формирали в стволовете си 
огромни хралупи, в които могат да се поместят няколко 
души                                                                                   ФОТО: ТАТЯНА БАЙКУШЕВА

Участниците в проекта „Моят 
роден край в семейните спомени“ 
на РИМ – Бургас и училището пока-
ниха инж. Митко Митев, лесовъд 
и екскмет на община Айтос, за 
да сподели с тях информацията, 
с която разполага за Айтоската 
кория, и използваха данните в 
своите проучвания. Инж. Митев 
подари на училищната библио-
тека своята книга „Защитени 
територии и обекти в Айтоско“, 
където подробно е описал място-
то
ФОТО: ТАТЯНА БАЙКУШЕВА

Петима души не са достатъчни, за да обхванат хванати за 
ръце ствола на дърветата                                  ФОТО: ТАТЯНА БАЙКУШЕВА

Съобщение 

за изпълнение на  Административен договор № 
BG05SFPR002-2.012-0083-C01 за предоставяне 

на безвъзмездна финансова помощ по Програма  
„Развитие на човешките ресурси” 2021-2027 
по процедура  чрез директно предоставяне № 
BG05SFPR002-2.012 „ИНОВАТИВНИ ЗДРАВНО-

СОЦИАЛНИ УСЛУГИ”

Община Руен изпълнява проект в качеството 
на бенефициент с Административен договор № 
BG05SFPR002-2.012-0083-C01 по Процедура чрез 
директно предоставяне на безвъзмездна финансова 
помощ BG05SFPR002-2.012 “Иновативни здравно-

социални услуги”, финансирана по Програма 
„Развитие на човешките ресурси 2021-2027 г.

Цел на проекта:

Целта на проекта е да се подобри предоставянето 
на интегрирани здравно-социални услуги в домашна 
среда за нуждаещи се самотноживеещи лица с 
увреждания и възрастни хора в невъзможност 
за самообслужване. Ще се изгради и приложи 
иновативен модел за дистанционен мониторинг на 
здравословния и психосоциален статус на хора с 
хронични заболявания и трайни увреждания, както 
и самотноживеещи възрастни в невъзможност 
за самообслужване (или най-уязвимите групи 

от населението) на базата на съвременните 
информационни и комуникационни технологии –
телекеър.

По настоящата процедура чрез директно 
предоставяне на безвъзмездна финансова помощ са 
допустими за финансиране следните дейности:

1. Предоставяне на почасови мобилни интегрирани 
здравно- социални услуги за нуждаещи се лица с 
увреждания и възрастни хора в невъзможност за 
самообслужване, супервизия и указания към екипите

2. Развитие и предоставяне на иновативни 
дистанционни услуги-телекеър.

Дейности 1 е  задължителна за изпълнение. Същата 
се дефинирани като услуги от общ икономически 
интерес (УОИИ) и максималната стойност за 
предоставянето й (компенсацията) за едно лице е 
9,68 лв. за 1 час услуга.

Предоставянето на услуги за лицата от целевата 
група  се осъществява на база оценка на нуждите по 
скалата на Бартел и скалата на Лоутън-Броди.

Стойността на проекта е 1 353 515.95 лв и ще 
се изпълнява за срок от 30 месеца считано от 
2.01.2025г

ОТ ОБЩИНА РУЕН



Българските зърнопроизводители готови и на протест за 
оставането на ОСП като самостоятелен сектор
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„Агродар България“ ЕООД – Айтос домакин 
на националния „Ден на полето 2025“ 

  С БЛАГОДАРНОСТ 

КЪМ СПОМОЩЕСТВОВАТЕЛИТЕ И СЪОРГАНИЗА-
ТОРИТЕ  НА „СЛАВЕЕВИ НОЩИ – АЙТОС 2025“

„ДЕМЕТРА“ ООД
„БАЛДЖИЕВИ 91“ ООД

„Колю Георгиев Колев“ ЕТ
„Кокала“ ЕООД

„Комнет България холдинг“ ООД
„Ен Би Фарма“ ООД
„Оги Старт“ ЕООД

Георги Манолов Георгиев
„Медицински център 1 Айтос“ ЕООД

Сдружение „ЛРД Сокол“
„Симпто“ АД

„МБАЛ-Айтос“ ЕООД
„АБ Солюшън секюрити“ ООД

„Бошнаков“ ЕООД
„Бургасцвет 90 Танев“ ЕООД

„Десий“ ЕООД
„Ди Ем Жи 72“ ЕООД
„Дядо Данчо“ ЕООД

„Ел Строй - Делян Георгиев“ ЕООД
Георги Петров Янев

Борис Димитров Димитров – общ. съветник
„Айтос Автотранспорт“ ЕООД

„Строителна компания Пътстрой“ ЕООД
Кооперация „ЗК Сила“

„Миро Мийт“ ЕООД

„Славееви нощи 2024“                                                               ФОТО: НП

На 28 май в Айтос беше даден 
стартът на фестивала „Ден на 
полето 2025“. Събитието събра 
земеделски производители, 
агроспециалисти и учени, за да 
участват в едно от най-значи-
мите събития в аграрния ка-
лендар на България. За първи 
път домакин на националния 
ден беше айтоската агрофирма 
„Агродар България“ ЕООД с уп-
равител инж. Никола Николов. 
Съорганизатори са Добруджан-
ският съюз на зърнопроизводи-
телите и Съюзът на зърноп-
р о и з в о д и т е л и т е 
„Маркели“ – Карнобат,

Сутринта започна с футбо-
лен турнир на Националната 
асоциация на зърнопроизводи-
телите (НАЗ) на спортните 
игрища на Спортен комплекс 
„Крум Делчев“ – Айтос. След 
оспорвани мачове Съюзът на 
зърнопроизводителите от 
Пловдив спечели голямата на-
града. Турнирът да се превърне 
в традиция за Деня на полето, 
а подготовката да започне още 
отсега, предложиха участници-
те. Наградите бяха осигурени 
от „Суммит Агро“, водещ дос-
тавчик на пестициди на българ-
ския пазар.

По-късно инж. Никола Нико-
лов посрещна първите гости на 
„Открити врати на полето“. 
Демонстрации на селскосто-
панска техника, опитни полета 
и модерни решения за устойчи-
во земеделие привлякоха внима-
нието на фермери и на предста-
вители на агробизнеса от 
цялата страна. Платформата 
потопи присъстващите в света 
на иновациите, земеделската 
техника и бъдещето на българ-
ското земеделие.

За събитието дойдоха воде-
щи компании от агросектора, 
които представиха своите 

най-нови продукти, технологии 
и решения на демонстрацион-
ните площи край Айтос. Сред 
участниците бяха „Рапул Бъл-
гария“, „Лидер Консултинг“, 
„ФМС Агро“, „Екофол“, „КВС 
Агро“, „Тимак Агро“, БАСФ, „Син-
джента“, Lidea, UPL, Bayer, НИК, 
„Семeнарска къща Садово“.

Посетителите имаха въз-
можност да разговарят с пред-
ставители на компаниите, да 
наблюдават демонстрации на 
живо и да се запознаят с кон-
кретни решения за своите 
стопанства. Това превърна „Ден 
на полето Айтос 2025“ не прос-
то в демонстрационна плат-
форма, а в ключова среща между 
наука, практика и бизнес. А в 
известния Юнашки тиган, 
който всяка година е атракция 
за Деня на полето, за гостите 
беше приготвен Добруджански 
бял курбан за здраве и плодо-
родна година.

Протойерей Ромил Георгиев 
отслужи водосвет за здраве и 
високи добиви. „Дерзайте! Господ 
Бог да се смили и да ни дава 
плодородие. Защото всеки един 
от нас знае, че хлябът е най-
великото нещо на нашата 
трапеза“, бяха пожеланията на 
свещенослужителя.

На официалното откриване 
дойдоха кметът Васил Едрев, 
представители на браншови 
организации, научните среди и 
медии. В полето на „Агродар 
България“ ЕООД бяха Илия Про-
данов, председател на Нацио-
налната асоциация на зърноп-
роизводителите (НАЗ), Данаил 
Иванов, председател на Сдру-
жение „Съюз на зърнопроизво-
дителите „Маркели“ – Карнобат, 
председателят на Добруджанския 
съюз на зърнопроизводителите 
Радостина Жекова, проф. д-р 
Виолета Божанова – председател 

на Селскостопанска академия 
– София, родена в Айтос, с коре-
ни от село Чукарка, Лидия 
Станкова – директор на Област-
на дирекция „Земеделие“ – Бургас. 
Специално за събитието, в 
Айтос пристигна и Янислав 
Янчев, заместник-министър на 
земеделието и храните. 

На празника зърнопроизво-
дителите не скриха и пробле-
мите. „Ще защитаваме инте-
ресите си, дори и с протести“, 
категоричен беше в словото си 
при откриването, председате-
лят на НАЗ Илия Проданов, във 
връзка с европейския курс в 
областта на земеделието. 
Според Проданов, в момента 
земеделието в България е из-
правено пред нещо, което не се 
е случвало последните над 15 - 20 
години, а за европейското земе-
делие – над 60 години. Европа е 
на прага да остави Общата 
селскостопанска политика (ОСП) 
без бюджет, без финансиране, 
което означава невъзможност 
да се прави политиката, която 
Европа следва през последните 
60 години. „За жалост, това ще 

определи бъдещето на земеде-
лието не само в България, но и 
в Европа за следващите над 10 
- 15 години. Знаем, че позицията 
на Министерство на земедели-
ето и храните съвпада изцяло 
с позицията на бранша, но в 
следващия по-малко от месец 
ще трябва да си определим 
съдбата за над 10 години напред“, 
заяви още Илия Проданов в Айтос. 
По думите му, в рамките на 
Европейския съюз земеделците 
у нас комуникират с всички свои 
колеги от другите страни-
членки и настроението на 
бранша е подобно.

Зам.-министър Янчев по-
твърди, че позицията на Ми-
нистерството съвпада с пози-
ц и я т а  н а  б р а н ш а .  „ В 
следващите няколко месеца ще 
се реши бъдещето на селско-
стопанската политика в цяла 
Европа. Дотук това, което е 
ясно, че всички министри на 
земеделието на държавите-
членки са твърдо против иде-
ята на Европейската комисия.

Домакинът 
инж. Никола 
Николов 
с колеги 
зърнопроиз-
водители

Зам.-министър  Янчев в разговор за тазгодишната реколта с 
инж. Николов, Лидия Станкова и кмета Васил Едрев

„Гласът и 
лицето на 

събити-
ето“ Ра-
достина 

Жекова (в 
средата) 
споделя с 

домакини 
и гости 

идеите на 
Добру-

джанския 
съюз
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Първи Парад на мажоретните състави организира Средно училище „Никола Й. Вапцаров“

Мажоретен талант, помпон хореография и 
акробатика на площада в Айтос

Над 200 мажоретки демон-
стрираха своята жизненост 
и страст към музиката и 
танца с емоционални изпъл-
нения на площада в Айтос. 
След форума „Заедно на хоро-
то“, Първи Парад на мажо-
ретните състави организира 
Средно училище „Никола 
Йонков Вапцаров“. В основна-
та програма бяха включени 
Парад на участниците и 
сценични изпълнения на цен-
тралния площад на общо 15 
мажоретни състава от об-
щините Айтос, Руен и Бургас.

 Целта на проявата е да се 
повиши интересът към ма-
жоретните танци и популя-
ризирането им сред младите 
хора в община Айтос. „Този 
първи областен парад на ма-
жоретките в Айтос е органи-
зиран с огромно желание от 
ръководителите на нашия 
училищен мажоретен състав 
„Морски сирени“ – Маргарита 
Стратиева и Весела Захариева-
Маринчева. Надявам се, че ще 
продължи да се разраства и в 
бъдеще на този площад. Ще 
се насладим на много музика, 
красота, талант, младост. 
Няма да се състезаваме, а ще 
се забавляваме. Успех на всич-
ки състави!“, откри парада 
директорът на СУ „Никола 
Вапцаров“, гр. Айтос Ирина 
Вътева.

Дефилето на съставите 
на детските и учебните за-
ведения пристигна на площа-
да под съпровода на музика и 
аплодисменти. Айтозлии 
бяха впечатлени от ориги-
налните хореографии, строй-
ните редици и красивите 

униформи на участниците, в 
т.ч. и на Ансамбъла за ударни 
инструменти на ОУ „Атанас 
Манчев“, Айтос с ръководител 
Николай Чапкънов. 

На площада съставите, 
участващи в дефилето, се 
подредиха в очакване на сце-
ничните изяви. Първи мажо-
ретен талант, помпон хоре-
о г р а ф и я  и  а к р о б а т и к а 
показаха домакините – граци-
ите от мажоретен състав 
„Морски сирени“ на СУ „Ни-
кола Й. Вапцаров“. Успешен 
дебют пред публика имаха 
момичетата от втория със-
тав на училището – „Морски 
сирени – джуниър. Забавни 
композиции с помпони на 
сцена имаха и детските гра-
дини – ДГ „Детелина“, с. Топо-
лица, ДГ „Здравец“, гр. Айтос, 
ДГ „Калина Малина“, гр. Айтос, 
ДГ „Пролет“, гр. Айтос, ДГ 
„Радост“, гр. Айтос, ДГ „Слън-
це“, гр. Айтос. В сценичната 
програма, с усмивки и желание 
се включиха и красивите ма-

жоретки на общинските 
училища – ОУ „Св. св. Кирил и 
Методий“, с. Карагеоргиево, 
ОУ „Христо Ботев“, с. Мъглен, 
ОУ „Христо Ботев“, с. Пирне 
и СУ „Христо Ботев“, гр. Айтос. 
В първия мажоретен парад в 
Айтос впечатляващо беше 
участието на съставите на 
СУ „Елин Пелин“, с. Руен, ПМГ 

„Акад. Никола Обрешков“, гр. 
Бургас и Търговска гимназия, 
гр. Бургас.  

Проявата се провежда за 
първи път в Айтос и беше 
част от програмата на Об-
щина Айтос за честването 
на 24 май – Ден на българската 
просвета и култура и на сла-
вянската писменост.

Домакините – „Морски сирени“                                 ФОТО: МАРИЯ ФИЛИПОВА

Организаторите – директорът Ирина Вътева и водещите на 
мажоретното шоу                                                          ФОТО: МАРИЯ ФИЛИПОВА

Гостите 
от Бургас                                                                                                                                     
ФОТО: МАРИЯ 
ФИЛИПОВА

Мажоретките на Руен                                                   ФОТО: МАРИЯ ФИЛИПОВА

Оказа се, че всички детски градини в община Айтос имат свои мажоретни състави                                                         
ФОТО: МАРИЯ ФИЛИПОВА

 Но трябва да е ясно, че без 
позиция и от земеделския бранш, 
това няма как да бъде промене-
но. Ето защо ви призовавам да 
бъдете активни. Аз самият 
участвах в Съвет на министри-
те в Брюксел и видях как всички, 
без изключение, подкрепиха 
оставането на ОСП като самос-
тоятелен сектор, самостоя-
телна политика в бюджета, 
отделно от всички останали“, 
каза още зам.-министърът. 
Според Янчев, последните дан-
ни от МЗХ предвещават една 
наистина добра реколта – над 
90% от посевите са в добро 
състояние. 

Инж. Никола Николов благо-
дари на зам.-министъра и на 
присъстващите за изключи-
телния интерес към земеделския 
форум. „Ще се радвам Денят на 
полето 2025 да е полезен за 
всички нас, защото е важно да 
споделяме опит, да работим 
заедно с науката, българска и 
чуждестранна. И защото земе-
делието е нещо повече от посе-
ви и почва. За нас това е култу-
ра, това е общност, и е важно 
всички заедно в този сектор да 
се стараем да го направим по-
добър“, заяви инж. Николов. На 

откриването той покани уче-
ниците, „малките земеделци“ 
– следващото поколение, което 
ще поеме обработката на земя-
та. По програма 29 май беше 
определен за инициативата 
„Деца на полето“. 

Много емоционален беше 
поздравът към домакини и 
гости на „гласа и лицето на 
това събитие“ Радостина Же-
кова. „Аз съм си у дома, предпо-
лагам – вие всички сте си у дома. 
Тук няма гости. Вие сте част 
от земеделието и от семей-
ството на земеделието, което 
е толкова голямо. Единствено-
то условие да бъдеш домакин на 
този форум е да изпитваш 
любов и да вярваш в това, което 
правиш. Покланям се на любовта 
на Никола. Благодаря ти!“, зая-
ви Жекова. Денят на полето е 
рожба на Добруджанския съюз, 
който с удоволствие я предос-
тавя на Айтос. Въпреки труд-
ностите в бранша, с форума 
зърнопроизводителите пока-
заха, че това е формата, която 
стимулира науката, земедели-
ето и администрацията да 
работят заедно. 

От свое име и от името на 
учените от Селскостопанска 
академия – София, присъства-
щите поздрави проф. д-р Вио-
лета Божанова: „Част от коле-

гите ми са тук. С вас сме и за 
мен това е изключително обна-
деждаващо на фона на песимизма 
– какво ще се случи с Общата 
селскостопанска политика? На 
общите ни платформи, на кои-
то представяме общите си 
резултати, можем да видим 
селекцията като един изклю-
чително важен фактор за 
устойчивостта на земеделско-
то производство, в комбинация 
с най-модерните агротехниче-
ски прийоми, в т.ч. и с прециз-
ното земеделие“, заяви проф. 
Божанова и поднесе поздрави 
към Никола Николов, за прила-
гането на изключителни ино-
вативни практики, в комбинация 
с по-традиционни. И припомни, 
че инж. Николов е номинацията 
на Академията към Фондация 
„Еврика“ за престижната на-
града „Млад фермер 2021“. Той 
не само я получи, но и много за-
служено я отстоява от 2021 г. 
досега.

Лидия Станкова се върна към 
празничния тон на събитието 
като декларира готовността 
на Областна дирекция „Земеде-
лие“ да подкрепя земеделските 
производители. „Щастлива съм 
да открием този фестивал на 
територията на област Бургас, 
в земеделското стопанство на 
„Агродар България“ ЕООД в град 

Айтос. Превърнахте този форум 
в традиция, която обединява 
усилията на всички вас, за да се 
случи това, на което сме свиде-
тели днес“. Според Станкова, 
зърнопроизводството е основ-
ният, жизнен, определящ фак-
тор в област Бургас, където 
има категорично установен 
диалог между зърнопроизводи-
тели, земеделски производите-
ли и администрация. 

Сериозните теми намериха 
продължение на „кръгла маса“, 
посветена на един от най-зна-
чимите проблеми за производи-
телите на слънчоглед и царе-
вица – вредителите. Под надслов 
„Неприятелите по слънчогледа 
и царевицата – предизвикател-
ства и решения“ водещи експер-
ти представиха работещи 
практики, иновации в расти-
телната защита и насърчиха 
диалога между производители-
те и научната общност. Учас-
тници в дискусията бяха Янислав 
Янчев – заместник-министър 
на земеделието и храните, доц 
д-р Наталия Петровска – дирек-
тор на Институт по царевица-
та – Кнежа, доц. Емил Василев 
– отдел „Селекция и семепроиз-
водство“ на Института по 
царевицата – Кнежа, асистент 
Димитър Велчев – Институт 
по царевицата – Кнежа; проф. 

Оля Караджова – заместник 
изпълнителен директор в БАБХ, 
инж. Бистра Павловска – изпъл-
нителен директор ИАСАС, проф. 
д-р Виолета Златева Божанова 
– председател на Селскостопан-
ска академия, проф. д-р Иван 
Димитров Киряков – Добруджан-
ски земеделски институт – Ге-
нерал Тошево, ССА, доц. д-р 
Дина Дадарооловна Атанасова 
– Институт по земеделие – Кар-
нобат, ССА, доц. д-р Василина 
Димчева Манева – Институт по 
земеделие – Карнобат, ССА, гл. 
ас. д-р Евгения Добрева Жекова 
– Институт по земеделие и 
семезнание „Образцов чифлик“ 
– Русе, ССА, проф. Николай Ценов 
– Добруджански земеделски 
институт – Генерал Тошево, 
Димитър Витковски – предсе-
дател на УС на НАПА.

Добра реколта и добри цени 
тази година си пожелаха земе-
делците. Форумът продължи 
на 29 май с инициативата „Деца 
на полето“, която ще цели да 
запали интереса на най-малки-
те към земята и нейните даро-
ве, както и на демонстрации с 
агротехника на живо. На гости 
бяха ученици от Средно училище 
„Христо Ботев“. Те месиха хляб 
и научиха защо скъпи гости се 
посрещат с хляб и сол, а народ-
ната мъдрост твърди, че „Ни-
кой не е по-голям от хляба“.

Богата музикална програма 
бяха подготвили организато-
рите на сцената на полето – 
имаше балет, народни танци, 
стари градски песни и акроба-
тика. Специално за събитието 
бяха поканени таланти от 
Айтос и Тополовград.

„Агродар България“ ЕООД – Айтос домакин на националния „Ден на полето 2025“

„Ще защи-
таваме ин-
тересите 
си, дори и с 
протести“, 
категори-
чен беше 
председа-
телят на 
НАЗ Илия 
Проданов



СÚОÁÙÅНИÅ

Âъв връзка с лятно- есенната кампания по прибиране на селскостопанската реколта и наличието на преминаващи електропроводи високо 
напрежение, собственост на ЕСО-ЕАД, Управление Ìрежови експлоатационен район-Бургас, земеделските стопани на територията на Община 
Айтос, следва да бъдат особено внимателни при използването на високогабаритна техника (комбайни, силажни комбайни, трактори, косачки 
и др.), като и да запознаят работниците и служителите си за опасностите при работа в близост до електропроводи високо напрежение.
С цел недопускане на трудови злополуки, материални щети на селскостопанската техника и реколта, земеделските стопани да инструктират 
и запознаят работниците и служителите си с опасностите при работа в близост до електропроводни  линии и тоководещи части под 
напрежение.
При съмнение за намален габарит на електропроводната мрежа, съгласно чл.620 от НАРЕДБА ¹3 ÇА УСТРОÉСТÂОТО НА ЕЛЕÊТРИ×ЕСÊИТЕ 
УРЕДБИ И ЕЛЕÊТРОПРОÂОДНИ ЛИНИИ, от лицата извършващи селскостопанската дейност в района на електропроводите, незабавно да 
преустановят работа и да потърсят съдействие на следните телефони:
0885 90 40 33 – инж. Пламен Николов – р-л сектор ЕПÂН Управление ÌЕР Бургас
056/ 851 741 – централа управление ÌЕР Бургас

III30 МАЙ – 5 ЮНИ 2025

На 2 юни в Айтос – шествие и поклонение за Деня на Ботев и 
загиналите за свободата на България

ОБЩИНА АЙТОС
ОБЩИНСКА АДМИНИСТРАЦИЯ

Всичко е възможно! Не се отказвай от мечтите си!

Ìариус Êуркински се възстановява след боледуване

Ìоноспектакълът „Нашенец“ по ×удомир се отлага за началото на м. þни
Скъпи айтоски ценители на таланта на Ìариус Êуркински, информираме Âи, че актüорът още се възстановява след боледуване, 
затова моноспектакълът „Нашенец“ ще се играе в Айтос в началото на м. þни 2025 г. Çа точната дата и час ще Âи информираме 
допълнително. Постановката е закупена от Община Айтос, входът ще е свободен!

От организаторите

ОÁßВА
за среща за обществено обсъæдане

На основание чл.127, ал.1 от Çакона за устройство на територията, Община Айтос чрез Лþтфи Ìустафов съобщава на всички 
заинтересовани физически и þридически лица, че на дата 16.06.2025 г. от 15:00 часа в сградата на Община Айтос ще се 
проведе обществено обсъждане на проект за изменение на Общ устройствен план на община Айтос в обхват поземлен имот с 
идентификатор 00151.493.8, местност „Õаджи Бекир“ в землището на гр. Айтос, област Бургас. 

ЗÊ „Сила“, с. Пирне

П О Ê А Н А

На основание  чл.16.  ал.3 от Закона на кооперациите, чл.26 от Устава на Êооперацията и решение на УС, взето с протокол 
№1/08.05.2025 г.    

У С  С В И Ê В А
Редовно годишно отчетно събрание на ЗÊ „Сила” с. Пирне, което ще се проведе на 31.05.2025 г. (събота) от 09 часа в 
салона на читалището на с. Пирне при следния 

Д Н Å В Å Н   Р Å Д :
1. Доклад  на УС за деéността  на кооперацията за 2024 г.
2. Приемане на годишния финансов отчет за 2024 г.
3. Отчет за деéността на ÊС през 2024 год. Заклþчение на ÊС по отчета на УС и ГÔО на кооперацията.
4. Приемане на производствената програма за стопанската 2024 - 2025 г.
5. Утвърæдаване на приетите решения на УС през 2024 г. Освобоæдаване от отговорност на председателя и членовете на 
УС и ÊС.
При липса на кворум събранието ще се проведе един час по-късно от първоначално обявения, независимо от броя на 
присъстващите. 

от УС на ЗÊ „Сила”

Ботевци по стъпките на Ботевата чета

И тази година предста-
вителна група от учени-
ци и учители на СУ „Хрис-
то Ботев“ – Айтос е част 
от Националния турис-
тически поход по пътя 
на Ботевата чета - „Коз-
лодуй – Околчица“ в пери-
ода 27 май – 2 юни 2025 г. 
Най-масовата родолюби-
ва туристическа проява 
у нас се организира за 77-и 
път.

Заедно с хилядите учас-
тници, ботевци ще изми-
нат 120-километровия 
„Ботев път“ от Козло-
дуйския бряг до връх 
Околчица във Врачанския 
Балкан. Те не само ще се 
изкачат до връх Околчи-
ца, а и ще се влеят с при-
знание и гордост по 

стъпките на паметта. 
Както всяка година, ще 
очакваме завръщането 
им на 2 юни – Ден на Ботев 
и на загиналите за свобо-
дата на България. 

Отново на 2 юни с 
шествие и поклонение 
пред паметниците на 
Христо Ботев в двора на 
СУ „Христо Ботев“ и в 
Градската градина Айтос 
ще почете воеводата и 
героите на България. 

Началото на тържест-
веното поклонение е от 
10.00 часа в двора на СУ 
„Христо Ботев“, Айтос.

Ботевци на Козлодуйския бряг
ФОТО: СУ „ХРИСТО БОТЕВ“

Среща с актьора Ди-
митър Маринов – 3 юни, 
14.00 часа, СУ „Христо 
Ботев“, Айтос

Благодарение на со-
циалната инициатива 
"Будилник" на СУ "Хрис-
то Ботев" и Айтоска 
младежка телевизия, 
най-известният бъл-
гарски актьор Димитър 
Маринов ще гостува на 
ботевци. Актьорът ще 
вдъхнови учениците с 
двете си нови книги 
„Към сцената“ и „Към 
екрана".

Димитър Маринов е 
първият български 
актьор, качил се на 

сцената на Оскарите, 
след като филмът „Зе-
лената книга“ с негово 
участие спечели награ-
дата за най-добър филм. 
Двете му книги излязо-
ха от печат в края на 
2024 г. под знака на из-
дателство „Аз-буки“. 
През декември минала-
та година беше и тях-
ната премиера в лите-
ратурен клуб "Перото" 
в София. Тогава Маринов 
разказа ,че книгите му 
са депозирани във фон-
да на най-голямата 
библиотека в света – 
Библиотеката на Кон-
греса на САЩ във Ва-
ш и н г т о н .  З а  т я х 

Маринов казва, че те 
"са учебници по подго-
товка за театър и 
подготовка за кино", и 
"не са за хора, които 
вече са актьори, а за 
тези, които искат сега 
да навлязат в тази 
индустрия".

Димитър 
Маринов



Много забавни събития за Деня на детето в Айтос!
30 МАЙ – 5 ЮНИ 2025IV

На празника! Традиционно шествие и признание за отличници и юбиляри

За втора поредна година
ОБЩИНА АЙТОС КАНИ 

ДЕЦА И РОДИТЕЛИ НА Л Я Т Н О  Т Е А Т Р О!
30 май 2025 г.,16.30 часа, площад "Свобода"!

ПЪТУВАЩИЯТ ФЕСТИВАЛ ОТНОВО ИДВА В 
АЙТОС ЗА ДЕНЯ НА ДЕТЕТО!

ПРОГРАМА:
■ Каквото направи дядо, все е хубаво! - куклен 
спектакъл
■ Клечковци – арт работилница
■  Лятна игротека - анимация с игри
■ Шарени муцунки - фейс-арт ателие
■ Дигитално мастило - интерактивна изложба
■ Балон като слон - шоу със сапунени балони

1 ЮНИ, ОТ 11.30 ЧАСА, МАГАЗИН ЗА 
ДЕТСКИ ИГРАЧКИ И КНИЖАРНИЦА „БЕКИ“!

В най-веселия ден от годината каним децата на 
забавно приключение! Пред магазина ще избухне 
празник, изпълнен със смях, игри и незабравими 

емоции. Ивка и Мая ще превърнат мястото в сцена 
на щуро парти с много танци, песни и предизвика-

телство. Ще има награди и изненади за всички 
участници!

В ДЕНЯ НА ДЕТЕТО ВИ ОЧАКВАТ ПРЕД МАГАЗИН-
КНИЖАРНИЦА „БЕКИ“!

И още...
АЙТОСКИТЕ МАЛЧУГАНИ ЩЕ ПРАЗНУ-

ВАТ В ЗООПАРКА С БЕБЕТО ЛЕМУРЧЕ
1 юни 2025 г.,10.00 часа, Зоопарк - Айтос

1 юни в Айтос ще е ДВОЕН празник, обещават 
екипите на Младежки център – Айтос и Зоо-
парк Айтос. Те канят айтоските деца на щуро 
и сладко празненство! Празникът ще е не само 
Деня на детето, но и за първия месец на ново-
то зоопарково бебе – малкото лемурче, което 
навършва 30 дни! 
Очакват ви:
■ Среща с лемурите (и не само!)
■ Творчески работилници и арт зона
■ Лятна игротека - анимация с игри
■ Много усмивки и веселба

Заповядайте да празнуваме заедно!

Край язовир „Парка“
ДЕТСКИ РИБОЛОВЕН ТУРНИР

31 май 2025 г., 8.00 часа, язовир „Парка“
Хващаме не само риба, но и хубави спомени!
Ловно рибарско Дружество „Сокол“, гр. Айтос 
организира по случай 1-ви юни „Денят на детето“
Условия за участие:
• Риболов на плувка с една пръчка с една кука
•Задължително използване на живарници и куковад
• След претегляне рибата се връща обратно във 
водата
• За деца до 14-годишна възраст със заверени 
членски карти 
• Записване за участие: на 31.05.2025 от 8 до 8:30 на 
място
Никой няма да си тръгне с празни ръце - за всеки 
участник ще има награда под формата на риболов-
ни принадлежности.

Програма:
Записване за участие на 31.05.2025 г. от 8.00 - 8.30 
ч. на място
8.30 - 9.00 ч. теглене на жребий за местата за 
риболов
9:00 ч .- Заемане на местата и подготовка.
Начало на турнира 9:30 часа.
Продължителност 2 часа.
Край 11.30 часа.
11:30 - 12:00 Отчитане на резултатите
12:30 Награждаване на победителите
Очакват ви приятни изненади, споделени моменти 
край водата и много настроение!
Заповядайте да спортуваме и да се повеселим 
заедно!

Детски празник и в Градската градина
ДЖУЛИЯ БОЖИДАРОВА –ПСИХОЛОГ, С ПРАЗНИЧНА 

ИЗНЕНАДА ЗА ДЕЦАТА НА АЙТОС
1 юни 2025 г.,10.30 часа, в градската градина - Айтос

Ще има балони, тебешири, весела музика, сапунени 
балони и много, много усмивки – едно непринудено и 
топло събитие, създадено с внимание към децата и 
радостта от празника.
Очакват ви:

Нетърпеливи да яхнат велосипедите
ТРАДИЦИОННО ВЕЛОСЪСТЕЗАНИЕ ЗА 
ДЕЦАТА, ОРГАНИЗИРАНО ОТ РОТАРИ 

КЛУБ – АЙТОС
30 май 2025 г.,17.00 часа, в двора на СУ " Никола Й. 

Вапцаров", град Айтос

Велонадпреварата е с дългогодишни традиции в Айтос

Голяма детска забава очаква малчуганите в Градската градина

По традиция, на този ден 
кметът Васил Едрев и знаменни 
групи от трите средни училища 
в града изпълниха ритуала за 
издигане на знамената. 52-ма са 
отличниците на айтоския 
Випуск 2025 – всички бяха пока-
нени на откритата сцена на 
площад „Свобода“, за да посрещ-
нат с градоначалника шестви-
ето на училищата, детските 
градини, културните институ-
ции и спортните клубове.

Абитуриентите получиха 
цветя и специален поздрав за 
старанието и успехите си от 
кмета Васил Едрев. „В този 
празничен ден казваме „На добър 
час!“ на младите хора от Випуск 
2025, с пожеланието да продъл-
жат уверено по пътя на зна-
нието! Изпращаме ги с очаква-
нето да се завърнат в община 
Айтос, защото те са строи-
телите на бъдещето ѝ! На 
добър час, Випуск 2025!“, заяви 
кметът в празничното си 
обръщение към айтозлии.

С хилядите деца и граждани 
на площада празнуваха предсе-
дателят на Общински съвет 
– Айтос Красимир Енчев, за-
местник-кметовете на общи-
на Айтос Мариана Димова и 
Калоян Калоянов и общински 
съветници. Седем кръгли го-
дишнини на училища, читали-
ща и личности с принос към 
образованието, културата и 
спорта бяха повод за заслуже-
ното признание. С най-високо-
то отличие на Община Айтос 
„Почетен плакет“ с Диплом „За 
принос към образованието“ 
бяха наградени две детски 
градини – ДГ „Пролет“ за своя-
та 75-а годишнина и ДГ „Сла-
вейче“ – за 40 години от създа-
ването ѝ. Наградите кметът 
връчи на директорите Емилия 
Митева и Станимира Колева. 
И три общински училища по-
лучиха общинския приз за 
юбилейни годишнини – ОУ 
„Христо Ботев“, с. Пирне за 155 
години, ОУ „Светлина“, с. То-

полица за 140-годишен юбилей 
и ОУ „Атанас Манчев“, гр. Айтос, 
което тази година празнува 65 
г. Почетните плакети получи-
ха директорите Ивелина Къ-
нева, Дора Русинова и Силвия 
Томова. За своя 100-годишен 
юбилей с Почетен плакет и 
Диплом „За принос към култу-
рата и опазване на традициите“ 
беше удостоено Народно чи-
талище „Пробуда 1925“, село 
Пирне, наградата получи секре-
тарят Янка Савова. За личния 
си юбилей и „За принос към 
спорта и успехите на спорт-

ната акробатика“ наградата 
получи и Катя Цанева, треньор 
в КСА „Орел“ – град Айтос.

Под звуците на химна „Вър-
ви, народе възродени“ и с думи 
на водещата Лазарина Янчева 
за успехите им през годината, 
по централната градска улица 
„Цар Освободител“ минаха ко-
лоните на айтоското читали-
ще, на детските градини, учи-
лищата и спортните клубове. 
След шествието, кметът Васил 
Едрев покани на празнична 
среща учителите-ветерани от 
цялата община.

Кметът Васил Едрев връчи почетни плакети на образователни и културни институции

Община 
Айтос с 

награди за 
юбилейни 

годишнини
ФОТО: НП



работят като спасители. 
Заверяват си талоните, 
защото ако минат пет го-
дини, ще трябва да минат 
опреснителен изпит, но след 
това си намират друга ра-
бота. Много използват 
възможността да бъдат 
спасители като допълни-
телен вариант, ако другата 
работа, която са започнали, 
не ги устройва. Други пък 
отиват в чужбина да рабо-
тят. За жалост, това води 
до получаването на една 
огромна яма…

– Хотелиерите и конце-
сионерите на плажовете 
след като разбират, че имат 
нужда от спасители, не 
осъзнават ли, че трябва да 
предлагат по-добри условия, 
най-малко финансово?

– За хотелите мога да 
кажа, че вече има доста по-
положително мислене в 
тази насока. Преди два часа 
ми се обадиха от хотел, 
който предлага 2000 лв. + 
200 лв. за храна на спасител, 
както и 12 лв. на ден за квар-
тира. От друг хотел пред-
ложиха 1750 лв. + храна и 
пътни, ако се налага. Започ-
наха да се предлагат и офер-
ти за 15 работни и 15 почив-
ни дни. Но хотелите могат 
да предлагат доста добри 
условия, защото имат го-
леми обороти от туристи-
те. Един плаж може да пе-
чели само от шезлонги, 
чадъри и заведения, които 
има на самия плаж. Затова 
донякъде там възможност-
ите са ограничени. Опитват 
се да дават повече пари, но 
това е ситуацията към 
момента.

– Как се става спасител 
в момента?

– Всеки, завършил един-
ствения курс към Български 
червен кръст, има право да 

работи като спасител. 
Обученията са от специа-
листи, които са сертифи-
цирани от Министерство-
то на здравеопазването и 
Министерството на тури-
зма. Има си правила, които 
се спазват. Работи се от 
8:00 до 18:00 ч., като трябва, 
разбира се, да не се работи 
под въздействието на ал-
кохол или опиати. Всичко е 
описано в Наредба №1, спус-
ната от министерствата.

– Какво представлява 
към днешна дата изпитът 
за морски спасител и какви 
са нормативите?

– Трябва да се преплуват 
100 метра за 100 секунди, да 
се преплува 25 метра, да се 
вземе пострадал и да се 
върне обратно, трябва да 
се плува 25 метра под вода, 
да умее да прави възли, хват-
ки за извличания, първа 
долекарска помощ и да се 
реши тест.

– Има ли някакъв вид 
психически и ментални 
тестове, които да подгот-
вят новите спасители за 
това, което ги очаква в 
случай на инцидент?

– Това предимно го правим 
ние, старшите спасители. 
Ясно ни е, че в курсовете 
всичко е претупано и мина-
ва бързо. Много е трудно да 
се възприеме тази голяма 
информация, която ти се 
дава за толкова кратко 
време. Затова идеята е на 
пост винаги да има един по-
опитен спасител, който да 
помага на младите. Негова-
та работа е да води трени-
ровки, обучения, първа до-
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Васил Алексиев, инструктор по водно спасяване:

Да си спасител не е 
просто да гледаш 
туристките

НИКОЛАЙ ПАРАШКЕВОВ

ИНТЕРВЮ

Около 3000 – 
3500 спасите-
ли ще покри-
ят нуждите 
на България

Г
 Васил Алексиев е роден на 4 юли 

1955 г. в град Никопол, област Плевен
 Средно специално образование 

завършва в Механотехникума в Бургас
 След казармата в продължение 

на 20 години работи като пожарникар 
във Варна и НХК (сегашният „Лукойл 
Нефтохим“) в Бургас.
 За професия воден спасител учи 

в гр. Плевен през юли 1977 г.

 Оттогава работи всяко лято на 
различни плажове по Черноморието, 
като тази година ще бъде под №49 за 
него на поста.
 Не може да определи колко души 

е обучил или спасил през годините – „Аз 
си върша работата и продължавам 
напред!“, споделя доайенът в морско-
то спасяване

-н  Алексиев, нека започ-
нем от това каква е брой-
ката от спасители, нужна 
за страната като цяло?

– При делегатското съ-
брание, което проведохме в 
София, обявиха, че около 3000 
– 3500 спасители ще покрият 
нуждите на България. Но 
като имаме предвид, че хо-
телите растат като гъби, 
няма да се учудя с всеки из-
минал сезон тази цифра да 
се увеличава.

– Каква е ситуацията 
при морските спасители? 
Има ли нужда от още хора?

– Продължават да ми се 
обаждат от хотели всеки 
ден с искане за спасители. 
Само в последните дни ми 
се обадиха от десетки хо-
тели. Аз водя курсовете, а 
след това самите спасите-
ли преценяват къде ще 
отидат да работят според 
условията, които им пред-
лагат. Винаги има търсене, 
не само сега, а и през цялото 
лято. Обаждат ми се посто-
янно с искания за спасители. 
И това не е от вчера, а от 
много години. Много хора 
изкарват курс, заверяват 
си талона, но след това не 

л е к а р с к а  п о м о щ  и  д а 
обяснява как се действа в 
кризисни ситуации. Правят 
се постоянно тренировки 
за извличане на пострадали, 
за да могат младите спаси-
тели да свикват с това как 
да действат в различните 
ситуации.

– Може ли човек, който 
е изкарал курс за басейн, да 
отиде да работи като спа-
сител на море?

– Двата курса са различни. 
За басейн си е отделно, за-
щото там работата е 
специфична и няма нищо 
общо с тази на море. Изис-
кванията за море пък са 
по-големи от тези за басейн. 
Всички параметри за басейн 
са по-ниски от тези за море. 
Ако имаш изкаран курс за 
басейн, можеш да изкараш 
надграждащ курс за море, но 
ако имаш за море, не можеш 
да отидеш на басейн. Малко 
е противоположно това, 
защото все едно да имаш 
категория C за камион, но 
нямаш право да си караш 
колата. Задали сме го като 
въпрос защо е така, но ар-
гументът е, че специфика-
та на различните места го 
изисква. На басейн е едно, а 
на море – съвсем друго. А 
човек, изкарал курс за басейн, 
няма нужната подготовка, 
за да осигури адекватна 

спасителна дейност на 
море. 

– Много хора си предста-
вят, че да си спасител е да 
отидеш на плажа и да гле-
даш туристките. Какво 
бихте им казали?

– Бих им казал, че това е 
хуманна и много отговорна 
задача. Има много трудни 
плажове, на които на ден ти 
се налага да спасяваш по 7-8 
човека. Ако смятат, че е 
много лесно, нека да заповя-
дат и да видят за какво 
става въпрос. Как се работи 
цял ден на силното слънце. 
Отгоре те гори слънцето, а 
отдолу те гори пясъкът. 
Нека всеки да помисли дали 
е способен да се справи с то-
ва, което ние трябва да 
правим.

– Какво трябва да се 
промени в професията 
спасител?

– Трябва да се промени 
мисленето и физическите 
възможности на подраства-
щото поколение. Нещата 
там са много изостанали. 
Като дойдат при мен, нито 
могат да бягат, нито могат 
да пренасят по-голяма те-
жест. Училищата сега, из-
глежда, не дават тази 
подготовка, която имахме 
ние. По наше време ни тре-
нираха в какви ли не дисци-
плини и излизахме като 

„пушки“. Казармите не ни 
спираха, защото имахме 
подготовка. Сега това нещо 
го няма. Сега дори се стара-
ем да не прекаляваме с фи-
зическите натоварвания, 
когато дойдат младите, за 
да не избягат след това. 
Паралелно с това върви 
обучението и затова поня-
кога се получава така, че у 
младите се надига нежелание 
да поемат такава голяма 
отговорност да спасяват 
човешки животи в трудни 
условия.

– Има ли достатъчно 
инструктори по морско 
спасяване?

– Опитват се мои колеги, 
които са работили при мен, 
да вземат по нещо от това, 
което съм им показал през 
годините и да обучават 
хора. Дано се стигне до то-
ва да имам повече последо-
ватели, защото аз съм вече 
49-о лято на плажа, а това 
изисква както физически 
възможности, така и под-
държане на тренировъчна 
дейност. Най-важното е да 
можеш да изградиш спаси-
тели, които да ти вършат 
работа, защото в противен 
случай се получава обратен 
ефект – имаш добър ин-
структор, добър старши 
спасител, но хората се давят 
на плажа.

„

Васил Алек-
сиев отново 
ще бди над 
плажуващи-
те между 
1 юни и 30 
септември, 
както гласи 
буквата на 
закона за 
охраняеми-
те плажове                                                                                                  
ФОТО: ИНТЕРНЕТ

Васил Алексиев
ФОТО: ИНТЕРНЕТ



Курсове. От Агенцията по заетостта ще обучават на място лишените от свобода, 
за да покрият нуждите на пазара

Втори шанс зад решетките: Затворници 
влизат в клас, излизат с професия
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ГЕОРГИ РУСИНОВ

Затворът вече не е само 
място за наказание. В Бургас 
той дава втори шанс. По 
инициатива на Наблюдател-
ната комисия към Общински 
съвет – Бургас, съвместно с 
Агенцията по заетостта, 
предстои да стартира нова 
програма за квалификация и 
преквалификация на лишени-
те от свобода. Това обяви за 
„Черноморски фар“ общин-
ският съветник и председател 
на комисията Васил Загорчев.

„Става дума за реална 
възможност, не просто да 
отброяват дните до осво-
бождаването си, а да излязат 
с умения, с професия и надеж-
да. Говорим за хора, които ще 
могат да получат подготов-
ка по търсени професии – за-
варчици, кранисти, придоби-
ване на основни компютърни 
компетенции“, коментира 

той.
Комисията, която включ-

ва представители на мест-
ната власт, полицията, ад-
в о к а т с к а т а  к о л е г и я , 
социалните служби и други 
институции, от години ор-
ганизира мотивационни 
срещи с бивши лишени от 
свобода, които водят пълно-
ценен живот и се борят със 
стигмата, която престоят 
в затвор хвърля върху тях. 
Сред гостите са били авторът 
Али Дини и шампионът по 
културизъм Георги Вангелов 
– и двамата с тежко минало, 
но още по-впечатляваща 
трансформация.

„Имаме примери за хора, 
които не само са се поправи-
ли, а са се превърнали във 
вдъхновение. Когато застават 
пред затворниците и разказ-
ват своя път и как от кили-
ята са стигнали до смислен 
живот, труд, до семейства, 

тогава настъпва истинска 
промяна. Лишените от сво-
бода ги слушат и си казват 
„Щом той е могъл, защо не и 
аз“, обясни още Загорчев.

Местата, където ще се 
провеждат обучителните 
дейности са корпусът на 
затвора в „Победа“, както и 
общежитията във Ветрен и 
Дебелт – последното от тях 
е от открит тип. Новата 
програма предвижда инструк-
тори да влизат на място и 
да подготвят затворниците 
по конкретни професионални 
направления, необходими на 
трудовия пазар.

Но с получаването на ква-
лификация не свършва всичко. 
Предстои и битка със стиг-
мата на пандизчиите.

„Много работодатели още 
щом чуят „бивш затворник“ 
и казват „не“. Това е най-го-
лямото предизвикателство, 

пред което се изправят из-
лезлите на свобода и често, 
защото не могат да си наме-
рят работа, се връщат към 
престъпните си дейности. 
Затова ние търсим съвестни 
бизнеси, които да повярват, 
че тези хора могат да бъдат 
полезни, че заслужават вто-
ри шанс. Ако не ги приеме, ги 
обричаме да се върнат там, 
откъдето са излезли“, кате-
горичен е Загорчев.

Той сподели, че в послед-
ните години все повече лише-
ни от свобода откриват и 
вярата си в затвора. Това 
също е част от пътя на 
трансформацията, не само 
професионален, но и личен. 

„Ресоциализацията не е 
просто програма. Тя е мост 
между грешките от минало-
то и надеждата за бъдещето“, 
завърши председателят на 
Наблюдателната комисия.

Лишените от свобода в Бургас ще могат да натрупат ценни 
професионални умения

ФОТО: МИНИСТЕРСТВО НА ПРАВОСЪДИЕТО

Бившият затворник Али Дини – Безсмъртния често гостува в 
затворите, за да мотивира събратята си по съдба

ФОТО: КАДЪР YOUTUBE

Културис-
тът Георги 

Вангелов 
(вляво отпред) 

и общински-
ят съветник 

Васил Загорчев 
(вдясно) по вре-
ме на мотиви-
ращата среща 

със затворни-
ците

ФОТО: ОБЩИНСКИ 
СЪВЕТ – БУРГАС 

Общината иска да преобрази 
района край канала за езерото Вая
ГЕОРГИ РУСИНОВ

Община Бургас е готова 
да изгради нови обекти на 
зелената система, спорт-
ната и обществената ин-
фраструктура, които да 
подкрепят стратегическа-
та визия за развитие на 
града до 2027-а. За да реали-
зира тези намерения, адми-
нистрацията на кмета Ди-
митър Николов поиска от 
държавата безвъзмездно 
прехвърляне на имот в Про-
мишлена зона „Север“, с площ 
близо 20 декара. 

Става въпрос за простран-
ството между канала към 
езеро Вая и базата на „Бур-
гасбус“, точно под булевард 
„Тодор Александров“. Имотът 
попада в зона, обозначена за 
озеленяване, спорт и атрак-
ции. В близост е и Професио-
налната гимназия по морско 
корабоплаване и риболов „Св. 
Никола“. В непосредствена 
близост са жилищният 
комплекс „Възраждане“ и 

кварталите „Акациите“ и 
„Победа“, където свободни-
те терени за спорт и отдих 
са силно ограничени.

„През последните години 
работим последователно за 
развитие на достъпна мре-
жа от зелени и спортни 
пространства във всички 
зони на Бургас. С този имот 
в ПЗ „Север“ можем да раз-
ширим възможностите за 
масов спорт, отдих и физи-
ческа активност в райони с 
остър недостиг на такива 
места“, се казва в докладна-
та записка, внесена от кме-
та Николов.

Предложението включва 
искане до Министерски 
съвет чрез областния упра-
вител за безвъзмездно 
прехвърляне на собстве-
ността на терена в полза 
на Община Бургас. Целта е 
създаване на нови благоус-
троени зони, спортни съо-
ръжения и зелени площи. 
Имотът е актуван като 
частна държавна собстве-
ност през 2015-а и в момента 

е необлагороден, но с отли-
чен потенциал за развитие 
на спортна и обществена 
инфраструктура. 

„Черноморски фар“ попи-
та Община Бургас какви са 
идеите за развитие на мяс-
тото, но от там отказаха 
коментар и лаконично до-
бавиха, че докато прехвър-
лянето не стане факт, няма 
да влизат в повече подроб-
ности. 

Общински съвет – Бургас 
гласува и единодушно под-
крепи искането на кмета 
Николов, с което му позволи 
да стартира процедурата 
по прехвърляне на имота от 
държавата към общината.

Този терен Общината възна-
мерява да облагороди

ФОТО: ГУГЪЛ МАПС

„Комплексен онкологичен център – Бургас” ЕООД

На основание чл.90 от Кодекса на труда, във връзка с чл.68,ал.7 
от ЗЛЗ обявява конкурс за следната  длъжност :

Главна медицинска сестра
при „ КОЦ-Бургас” ЕООД

Кандидатите да отговарят на следните  изисквания :
-Медицинска сестра с образователно-квалификационна степен 

магистър  по Управление на здравните грижи;
Не по-малко от 5 години трудов стаж като старша или главна 

медицинска сестра в лечебно заведение в сферата на онкологията 
Необходими документи :

1.Заявление за участие в конкурса  до Управителя на „КОЦ-
Бургас” ЕООД

2.Автобиография
3.Диплом за завършено образование

4.Удостоверение за трудов стаж
5.Свидетелство за съдимост
6.Разработен проект на тема „Управление на специалистите по 

здравни грижи в „КОЦ-Бургас”ЕООД

Етапност за провеждане на конкурса:
Първи етап – проверка на представените документи за съответствие 

с обявените изисквания за участие.
Втори етап- оценка на представените проекти.
Трети етап – събеседване с кандидатите по представените 

проекти 
Документите се приемат в отдел” Личен състав” на „КОЦ-

Бургас” ЕООД в едномесечен срок след публикуване на обявата 
в местния печат.

Проекта се представя в запечатан плик.
За справки  тел.: 056 859 804

На основание чл.4 ал.2 от Наредбата за условията и реда за извършване на оценка на въздействието върху околната среда, 
се уведомяват всички заинтересовани лица относно инвестиционното предложение: 

ПУП-ПРЗ за УПИ III-186 (ПИ 69746.501.186) кв. 5 с.Страцин, общ. Поморие, обл. Бургас
Възложител на проекта е:  Станислав Василев Генов  



Бургазлия стана европейски 
шампион по карате киокушин
ЧЕРНОМОРСКИ ФАР

Златен медал за Бургас на 
Европейското първенство 
по карате киокушин във 
Варшава завоюва Стратимир 
Стратиев – състезател на 
СКК „Киокушин Спирит“.

Той се изкачи на най-висо-
кото стъпало на почетната 
стълбичка при младежите в 
категория до 80 кг след убе-
дителни победи.

Възпитаникът на бургаския 
клуб бе част от отбора на 
Българска карате асоциация 
– ИКО България, който участ-
ва на 38-ото Европейско 
първенство.

От Бургас в състава бяха 

включени общо трима със-
тезатели от клуба на шихан 
Гергана Апостолова-Костова. 
Освен титлата на Страти-
ев, участие взе и Евгений 
Прудников, който спечели 
сребърен медал в дисципли-
ната ката (възрастова група 
34–49 г.).

Ярослава Прудникова също 
се включи в състезанието, 
но отпадна в квалификацион-
ния етап при девойките.

В крайна сметка България 
завърши надпреварата с 
общо пет златни медала.

На най-високото стъпало 
на почетната стълбичка се 
качиха още Антон Христов 
(СКК „Ичи Геки“, Варна, ЮСВ 

до 50 кг), Андрей Андреев (СКК 
„Ичи Геки“, Варна, 10-11 г. до 
35 кг и ката 10-11 г.) на два 
пъти и Ениз Алиосман (СКК 
„Будо“, Разград, 10-11 г. над 45 
кг).

Каратеките ни завоюваха 
и още три бронзови отличия. 

УСПЕХ. Стратимир Стратиев триумфира в кат. до 80 кг при младежите
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Силна Европейска купа за 
ЯК „Порт Бургас“ в Приморско

Стратиев (третият от ляво 
надясно) стигна безапелацион-

но до върха
ФОТО: СКК „КИОКУШИН СПИРИТ“

ЧЕРНОМОРСКИ ФАР

„Нефтохимик“ за втора 
поредна година заслужи пра-
вото да играе бараж за кла-
сиране в Трета лига, печелей-
ки „А“ ОГ Бургас. Момчетата 
на Станислав Жеков бяха 
безапелационни, извоювайки 
22 победи, завършвайки сезо-
на без загуба. Сега предстоят 
баражите като общо шест 
отбора ще се борят за две 
квоти, които се освободиха 
след изпадането на третия 
отбор на „Ботев“ (Пд) и из-
важдането от първенството 
на „Карнобат“.

На хартия като най-сери-
озен съперник за „шейховете“ 
изглежда съставът на „Ха-
сково“, който също спечели 
категорично едноименната 
областна група без да допус-
не загуба. Другите евентуал-
ни съперници на „зелените“ 

за момента са – СФК „Раковски“ 
(Раковски), ФК „Върбица“ 
(Бенковски), „Чирпан 1929“ 
(Чирпан) и „Кортен 2012“ 
(Кортен).

ОГ Ямбол бе спечелена от 
отбора на „Спортист“ (Роза), 
но клубът няма право да 

участва в бараж, защото  
няма нито един активен 
юношески или детски отбор 
(род. 2006 - 2011 г.) през на-
стоящия сезон.

Все още от БФС не са обя-
вили кой ще заеме мястото 
на тима.

ЧЕРНОМОРСКИ ФАР

Диана Маркова от ЯК 
„Порт Бургас“ стана побе-
дителка в женския олимпий-
ски клас ILCA и спечели 
третото място в генерал-
ното класиране на клас ILCA 
6 на Европейската купа по 
ветроходство, провела се в 
Приморско.

При мъжете в клас ILCA 7 
първото място грабна Семен 
Хашиня от Ukraine Sailing 
Team.

В детския клас ILCA 4 
победител стана Тино Томов 
от ЯК „Порт Бургас“.

„Европейската купа по 
ветроходство в олимпий-

ските класове ILCA 6 и 7, 
както и в детския клас ILCA 
4 събра най-добрите състе-
затели от континента 
именно тук, в Приморско – 
сърцето на Българското 
Южно Черноморие. Така 
Приморско влезе в елита на 
ветроходството. Вятърът, 
морето и духът на съревно-
ванието превърнаха нашия 
град в арена на спорт, вдъх-
новение и престиж. Това не 
беше просто състезание – 
това беше възможност 
Приморско да покаже своята 
красота, уникалност и гос-
топриемство пред света“, 
каза по време на награжда-
ването Иван Гайков, кмет 

на общината.
В проведената надпрева-

ра се състезаваха 45 учас-
тници от България, Норве-
гия,  Кувейт,  Армения, 
Румъния, Украйна, Сърбия и 
Молдова. Събитието е част 
от календара на Световна-
та федерация по ветроход-
ство (World Sailing) и Евро-
пейската асоциация в клас 
„Илка“ (EurILCA).

Домакин на мероприяти-
ето бе Общински морски 
клуб „Приморско“, а органи-
затори – Община Приморско 
и Българска федерация по 
ветроходство с подкрепата 
на Министерството на 
младежта и спорта.

„Нефтохимик“ отново си извоюва правото да играе бараж
ФОТО: ФК „НЕФТОХИМИК“

О Б ß Â Л Е Н È Е

„Университетска многопрофилна болница за активно 
лечение – Бургас” АД – град Бургас, 8000 Бургас, 

бул.”Стефан Стамболов” 73, тел. 056/810547, на основание 
чл.89, чл.90, ал.1 и ал.2 и чл.91, ал.1 и ал.2  от Кодекса 

на труда, във връзка с чл.68, ал.6 от Закона за лечебните 
заведения ОБßВßВА конкурс за заемане на длъжността 

„Старша медицинска сестра/старши медицински лаборант, 
старши рентгенов лаборант, старша акушерка, старши 

реõабилитатор”  в „Университетска многопрофилна болница 
за активно лечение – Бургас” АД – град Бургас при условията 

на трудов договор за срок от 3 /три/ години, съгласно 
структурата на дружеството:

1.дл. „старша медицинска сестра” на Отделение по вътрешни 
болести
2.дл.”старша медицинска сестра” на Отделение по 
ендокринология и болести на обмяната
3.дл. „старша медицинска сестра“ на Отделение по 
нефрология
4.дл.”старша медицинска сестра” на Отделение по 
õемодиализа
5.дл.”старша медицинска сестра” на Отделение по 
гастроентерология
6.дл.”старша медицинска сестра” на Отделение по 
кардиология
7.дл.“старша медицинска сестра“ на Първо отделение по 
õирургия
8.дл.„старша медицинска сестра“ на Второ отделение по 
õирургия
9.дл. „старша медицинска сестра“ на Клиника по съдова 
õирургия
10.дл.“старша медицинска сестра“ на Клиника по ортопедия 
и травматология
11.дл. „старша медицинска сестра“ на Отделение по 
невроõирургия
12.дл.“старша медицинска сестра“ на Клиника по урология
13.дл.“старша медицинска сестра“ на Клиника по УНГ болести
14.дл.“старша медицинска сестра“ на Отделение по очни 
болести
15.дл. „старша медицинска сестра“ на ОАИЛ
16.дл.“старша медицинска сестра“ на Първо отделение по 
педиатрия
17.дл.“старша медицинска сестра“ на Второ отделение по 
педиатрия
18.дл.“старша медицинска сестра“ на Отделение по нервни 
болести
19.дл.“старша медицинска сестра“ на Отделение по 
инфекциозни болести
20.дл.“старша медицинска сестра“ на Отделение по 
неонатология
21.дл.“старша акушерка“ на Отделение по гинекология
22.дл.“старша акушерка“ на Родилно отделение
23.дл.“старша медицинска сестра“ на Отделение по кожни и 
венерически болести
24.дл.“старши рентгенов лаборант“ на Отделение по образна 
диагностика
25.дл.“старша медицинска сестра“ на Мултипрофилно 
спешно отделение
26.дл.“старши медицински лаборант“ на Отделение по обща 
и клинична патология
27.дл.“старши медицински лаборант“ на Отделение по 
съдебна медицина и деонтология
28.дл.“старши медицински лаборант“ на Клинична 

лаборатория
29.дл.“старши медицински лаборант“ на Лаборатория по 
микробиология
30.дл.“старши реõабилитатор“ на Отделение по физикална и 
реõабилитационна медицина
31.дл.“старша медицинска сестра“ на Отделение за 
продължително лечение
32.дл.“старша медицинска сестра“ на Операционен блок
ÈЗÈКÂÀНÈß ЗÀ ЗÀЕÌÀНЕ НÀ ДЛÚÆНОÑÒÒÀ:
1.да притежават висше образование със специалност 
„медицинска сестра/ медицински лаборант/рентгенов 
лаборант/  акушерка/ реõабилитатор“;
2.да притежават висше образование – ОКС „бакалавър” 
или „магистър” по специалността „Управление на здравните 
грижи”;
3.да имат  3 /три/ години трудов стаж по специалността 
„медицинска сестра/медицински лаборант, рентгенов 
лаборант, акушерка, реõабилитатор” в лечебно заведение за 
болнична помощ;
4.да членуват в БАПЗГ
5.да притежават компþтърна грамотност;
6.да не са осъждани.
НÀ×ÈН НÀ ПÐОÂЕÆДÀНЕ НÀ КОНКÓÐÑÀ: 
Първи етап – проверка за съответствие на подадените 
документи с изискванията на „УМБАЛ- Бургас“ АД;
Втори етап – оценяване на представения проект и събеседване 
с кандидата по защита на изготвения проект и нормативните 
документи в областта на здравеопазването и здравната 
реформа.
НЕОБÕОДÈÌÈ ДОКÓÌЕНÒÈ ЗÀ Ó×ÀÑÒÈЕ Â КОНКÓÐÑÀ:
1.заявление за участие в конкурса;
2.професионална биография;
3.копие от диплома за завършено висше медицинско 
образование по съответната специалност;
4.копие от диплома за завършено висше образование – ОКС 
„бакалавър” или „магистър” по специалността „Управление на 
здравните грижи”;
5.документ удостоверяващ трудов стаж в лечебно заведение 
за болнична помощ;
6.документи, удостоверяващи следдипломна квалификация – 
препоръчително;
7.медицинско удостоверение – в оригинал;
8.медицинско свидетелство от Център за псиõично здраве  – в 
оригинал;
9.свидетелство за съдимост – в оригинал;
10. удостоверение за членство в БАПЗГ;
11. 2 оригинални екземпляра писмен идеен проект по темата: 
„Управление на здравните грижи в клиника/ отделение/
лаборатория за тригодишен период от време,  в условията на 
конкурентна среда, кадрови и финансов недостиг“.
ПÐЕДÈ  подаване на документите кандидатите имат право 
да получат и да се запознаят с писмената длъжностна 
õарактеристика за длъжността „старша медицинска сестра/
старши медицински лаборант, старши рентгенов лаборант, 
старша акушерка, старши реõабилитатор” в „УМБАЛ – Бургас” 
АД в отдел „×овешки ресурси, СДО и научна деéност” на 
„УМБАЛ – Бургас” АД.
ДОКÓÌЕНÒÈÒЕ за участие в конкурса се подават в 
Деловодството на „УМБАЛ – Бургас” АД в 30-дневен срок, 
считано от деня следващ датата на публикуване на обявата. 
Ако срокът изтича в неработен ден, за последен ден на срока 
се счита първият работен ден след изтичането му.
Ñправки: тел.056/810595, Отдел „×Ð, ÑДО и НД”
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П Р О Г Р А М А
ЗА УПРАВЛЕНИЕ И РАЗПОРЕЖДАНЕ С ИМОТИ 

– ОБЩИНСКА СОБСТВЕНОСТ НА ОБЩИНА ПРИМОРСКО
ЗА 2025 ГОДИНА

ПРИЕТА С РЕШЕНИЕ №256/30.04.2025 г. НА 
ОБЩИНСКИ СЪВЕТ - ПРИМОРСКО

І. ОБЩИ ПОЛОЖЕНИЯ

Годишната програма за управление и разпореждане с имоти - общинска собственост е разработена на основание разпоредбите на 
чл.8, ал.9 от Закона за общинската собственост, чл.6, ал.1 от Наредбата за реда за придобиване, управление и разпореждане с имоти и 
вещи – общинска собственост, в изпълнение на Стратегията за управление на общинската собственост на Община Приморско за периода  
2024 – 2027 година.

Основният принцип при управлението и разпореждане с имоти общинска собственост трябва да е съобразен с чл.11 ал.1 от Закона 
за общинската собственост, където законово са регламентирани принципите за нейното управление, а именно “в интерес на населението 
в общината, съобразно разпоредбите на закона и с грижата на добър стопанин”.

Придобиването, управлението и разпореждането с недвижими и движими имоти – собственост на общината се извършва под контрол 
на Общински съвет, съобразно разпоредбите на Наредбата за реда за придобиване, управление и разпореждане с имоти и вещи – общинска 
собственост на Общински съвет - Приморско. 

 Програмата съдържа:

Управление и разпореждане с имоти – общинска собственост;
Описание на имотите обекти от първостепенно значение;
Описание на имотите, които общината има намерение да предложи за  продажба;
Описание на имотите за прекратяване на съсобственост;
Описание на имотите, които общината има намерение да предложи за учредяване на ограничени вещни права;
Описание на имотите, определени за предоставяне под наем;
Описание на имотите, които общината има намерение да придобие, чрез покупка;
Прогноза за очакваните приходи и необходимите разходи, свързани с управлението и разпореждането с имоти – общинска собственост. 

Посочените стойности в програмата са ориентировъчни и имат прогнозен характер.

Програмата има отворен характер в своята реализация, позволяващ гъвкавост при нейното изпълнение и може да се актуализира през 
годината в зависимост от конкретните условия и нормативната уредба.

При изготвянето на прогнозата за очакваните приходи са отчетени  негативните тенденциите на пазара на недвижимите имоти и 
понижения интерес на потенциалните инвеститори  и е взет предвид факта, че  за някои от имотите е възможно да няма интерес за 
закупуване, като при осъществяване на сделки прогнозата ще бъде актуализирана. 

ІІ. УПРАВЛЕНИЕ И РАЗПОРЕЖДАНЕ С ИМОТИ – ОБЩИНСКА СОБСТВЕНОСТ

С реализиране на разпоредителни сделки с имоти, частна общинска собственост, ще се изпълняват основните направления от 
стратегията и политиката на Община Приморско относно:

осигуряване на устойчиво развитие на общината, създаване на условия за бизнес и привличане на физически и юридически лица с 
инвестиционни  намерения;

финансова обезпеченост инициативи на общината по оформяне инфраструктурата, за социални дейности, за дейности в областта на 
здравеопазването, образованието, културата и туризма; 

- възможност за насърчаване на частните инвестиции в строителството, поддържането и управлението на обекти на техническата и 
социалната инфраструктура и в извършването на дейности от обществен интерес, във връзка със Закона за публично-частното партньорство;

- създаване условия  и  подпомагане на малкия и средния бизнес, с цел създаване на нови работни места;
- подкрепа на жилищното строителство в града и желанието за създаване на собствен  дом;
- обезпечаване съфинансиране по оперативни програми.

2.1. Продажба на недвижими имоти, частна общинска собственост съгласно чл.35, ал.1 от ЗОС,  чрез публичен търг. 

№ Вид на имота Местонахождение АОС № Площ в кв. м.

1 Урегулиран поземлен имот, 
отреден за жилищно строителство

гр. Приморско – 
ПИ с идентификатор 
58356.501.14 по КК и КР

4061 425 кв.м. 

2 Урегулиран поземлен имот, 
отреден за жилищно строителство

гр. Приморско – 
ПИ с идентификатор
58356.501.679 по КК и КР

3463 360 м2

3 Урегулиран поземлен имот, 
oтреден за жилищно строителство

гр. Приморско – 
ПИ с идентификатор
58356.501.606 по КК и КР

1495 500 м2

4 Урегулиран поземлен имот, 
oтреден за жилищно строителство

гр. Приморско – 
ПИ с идентификатор
58356.501.607 по КК и КР

1496 500 м2

5 Урегулиран поземлен имот, 
oтреден за жилищно строителство

гр. Приморско – 
ПИ с идентификатор
58356.501.605 по КК и КР

1497 500 м2

6 Урегулиран поземлен имот, 
oтреден за жилищно строителство

гр. Приморско – 
ПИ с идентификатор
58356.501.604 по КК и КР

1498 500 м2

7 Урегулиран поземлен имот, 
oтреден за жилищно строителство

гр. Приморско – 
ПИ с идентификатор
58356.501.603 по КК и КР

1499 500 м2

8 Урегулиран поземлен имот, 
отреден за жилищно строителство

гр. Приморско – 
ПИ с идентификатор
58356.503.104 по КК и КР

2046 763 м2

9 Урегулиран поземлен имот, 
oтреден за комплексно обществе-
но обслужване

гр. Приморско –  
ПИ с идентификатор
58356.503.512 по КК и КР

2850 2 153 м2

10 Урегулиран поземлен имот, 
отреден за жилищно строителство

гр. Приморско, СО „Узунджата” 
ПИ с идентификатор
58356.504.423 по КК и КР

3648 598 м2

11 Урегулиран поземлен имот, 
отреден за жилищно строителство

гр. Приморско, СО „Узунджата” 
ПИ с идентификатор
58356.504.134 по КК и КР

4046 428 м2

12 Урегулиран поземлен имот, 
отреден за жилищно строителство

гр. Приморско, СО „Узунджата” 
ПИ с идентификатор
58356.504.135 по КК и КР

4047 400 м2

13 Урегулиран поземлен имот, 
отреден за жилищно строителство

гр. Приморско, СО „Узунджата” 
ПИ с идентификатор
58356.504.153 по КК и КР

2327 400 м2

14 Урегулиран поземлен имот, 
отреден за жилищно строителство

гр. Приморско, СО „Узунджата” 
ПИ с идентификатор
58356.505.14 по КК и КР

1224 850 м2

15 Урегулиран поземлен имот, 
отреден за жилищно строителство

гр. Приморско, СО „Узунджата” 
ПИ с идентификатор
58356.505.15 по КК и КР

1223 846 м2

16 Урегулиран поземлен имот, 
отреден за жилищно строителство

гр. Приморско, СО „Узунджата” 
ПИ с идентификатор
58356.505.343 по КК и КР

3464 361 м2

17 Урегулиран поземлен имот, 
отреден за жилищно строителство

гр. Китен
ПИ с идентификатор
37023.501.5 по КК и КР

4239 5 033 м2

18 Урегулиран поземлен имот, 
отреден за жилищно строителство

с. Писменово,
ПИ с идентификатор
56513.501.133 по КК и КР

4065 501 м2

19 Урегулиран поземлен имот, 
отреден за жилищно строителство

с. Писменово,
ПИ с идентификатор
56513.501.191 по КК и КР

3666 331 м2

20 Урегулиран поземлен имот, 
отреден за жилищно строителство

с. Писменово,
ПИ с идентификатор
56513.501.192 по КК и КР

3667 576 м2

21 Урегулиран поземлен имот, 
отреден за жилищно строителство

с. Писменово,
ПИ с идентификатор
56513.501.194 по КК и КР

3668 266 м2

22 Урегулиран поземлен имот, 
отреден за жилищно строителство

с. Писменово,
ПИ с идентификатор
56513.501.195 по КК и КР

3669 310 м2

23 Урегулиран поземлен имот, 
отреден за жилищно строителство

с. Писменово,
ПИ с идентификатор
56513.501.196 по КК и КР

3670 279 м2

24 Урегулиран поземлен имот, 
отреден за жилищно строителство

с. Писменово,
ПИ с идентификатор
56513.501.197 по КК и КР

3671 282 м2

25 Урегулиран поземлен имот, 
отреден за жилищно строителство

с. Писменово,
ПИ с идентификатор
56513.501.198 по КК и КР

3672 285 м2

26 Поземлен имот по картата на 
новообразуваните имоти в местност 
„Лозята”, с.Писменово

с. Писменово, местност
„Лозята” - ПИ №282

1621 214 м2

27 Поземлен имот по картата на 
новообразуваните имоти в местност 
„Лозята”, с.Писменово

с. Писменово, местност
„Лозята” - ПИ №284

3167 330 м2

28 Поземлен имот по картата на 
новообразуваните имоти в местност 
„Лозята”, с.Писменово

с. Писменово, местност
„Лозята” - ПИ №317

1620 375 м2

29 Поземлен имот по картата на 
новообразуваните имоти в местност 
„Лозята”, с.Писменово

с. Писменово, местност
„Лозята” - ПИ №300

4208 332 м2

20 Урегулиран поземлен имот, 
отреден за жилищно строителство

с. Веселие – 
ПИ с идентификатор
10731.501.745 по КК и КР

4189 530 м2

31 Поземлен имот – НТП: Изоста-
вена орна земя.

Категория: Пета

с. Веселие, местност
„Край село” ,  ПИ с
 идентификатор 10731.21.32 
по КК и КР

4122 872 м2

32 Поземлен имот – НТП: Изоста-
вена орна земя.

Категория: Пета

с. Веселие, местност
„Кушулан” ,  ПИ с
 идентификатор 10731.20.42 
по КК и КР

4194 1 772 м2

33 Поземлен имот – НТП: Изоста-
вена орна земя.

Категория: Пета

с. Веселие, местност
„Край село”, ПИ с идентифика-

тор
 10731.20.77 по КК и КР

1079 3 160 м2

34 Поземлен имот – НТП: Изоста-
вена орна земя.

Категория: Пета

с. Веселие, местност
„Юрта”, ПИ с идентификатор
 10731.139.31 по КК и КР

4223 2 649 м2

35 Поземлен имот – НТП: Изоста-
вена орна земя.

Категория: Девета

с. Веселие, местност
„Мара Лишанка”, ПИ с иденти-

фикатор 10731.136.7 по КК и КР

4224 575 м2

36 Поземлен имот – НТП: Изоста-
вена орна земя.

Категория: Девета

с. Веселие, местност
„Мара Лишанка”, ПИ с иденти-

фикатор 10731.136.13 по КК и КР

4225 652 м2

37 Поземлен имот – НТП: Изоста-
вена орна земя.

Категория: Девета

с. Веселие, местност
„Мара Лишанка”, ПИ с иденти-

фикатор 10731.136.14 по КК и КР

4226 981 м2

38 Поземлен имот – НТП: Изоста-
вена орна земя.

Категория: Девета

с. Веселие, местност
„Мара Лишанка”, ПИ с иденти-

фикатор 10731.136.49 по КК и КР

4227 674 м2

39 Поземлен имот  – НТП: Изо-
ставено трайно насаждение.

Категория: Шеста

с. Ново Паничарево, местност
„Имирето” ,  ПИ с
 идентификатор 52129.145.10 
по КК и КР

3560 4 011 м2

2.2. Продажба на общински имоти по реда на чл.35, ал.3 от ЗОС, без търг или конкурс.
2.2.1. Прекратяване на съсобственост на основание чл.35, ал.3 от ЗОС в ПИ с идентификатор 58356.501.310 (петдесет и осем хиляди 

триста петдесет и шест, точка, петстотин и едно, точка, триста и десет), целият с площ от 5 500(пет хиляди и петстотин)кв.м. по КК и КР 
на гр. Приморско.

2.2.2. Прекратяване на съсобственост по реда на чл.35, ал.3 от ЗОС,  след постъпване на искания.
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О Б Я В А

На основание чл.18/2/  от  Наредба  за условията и реда за упражняване правата на собственост в търговски дружества, участието 
в граждански дружества и сключването на договори за съвместна дейност от Община Áургас, и  Решение  № 175 / 28.05.2025г. на 
Управителя, обявява  търг с явно наддаване за отдаване под наем на помещения собственост на “ÁУРГАСÁУС” ÅООД  гр.Áургас при следните 
условия: 

Обект
№

адрес Вид  на   имота Площ  
кв.м.   

На-
ч а л н а   
цена в 
лв   без 
ДДС    

Раз-
мер  на  
депозита 
в лева       

Стъпка 
за   надда-
в а н е  в 
лева

Öена на  
т р ъ ж н и 
документи 
без ДДС                                                                       

1.1 ул.”Индустриална” 4    услуги  /сервиз/ 488  
588       

1764 59 110

1.22 ул.”Индустриална” 4    произв.предн. 470 470 1410 47 110
1.4.1 ул.”Индустриална” 4    услуги 127 384 1152 38 110
2.1 Автогара”Запад” пом.с прил. площ за 

продажба на билети
4+4 275 825 28 110

2.2 Автогара”Запад” пом.с прил. площ за 
продажба на билети

4+4 275 825 28 110

2.3 Автогара”Запад” пом.с прил. площ за 
продажба на билети

4+4 275 825 28 110

2.8 Автогара”Запад” пом.с прил. площ за 
продажба на билети

4+4 275 825 28 110

2.9 Автогара”Запад” пом. за търг.д-ст 54 365 1095 37 110

2.15 Автогара”Запад” площ 6 80 240 8 110

2.23 Автогара”Запад” услуги 17 119 357 12 110

5.4 Aвтогара Средец пом. за търг.д-ст 118 185 555 19 110
7.2 Авт.Изгрев площ 1 150 450 15 110

Търгът ще се проведе на 11.06.2025г. от 10.00ч. в административната сграда на “ÁУРГАСÁУС”ÅООД  гр.Áургас  ул “Индустриална” № 
1.

Тръжна документация може да се закупи всеки работен ден от датата на публикуването на обявата  от 09.00 до 11.30ч  и от 12.30 до 
15.00ч  в  касата на дружеството.  

Депoзитът за участие се заплаща  до 10.06.2025г.
Оглед на обектите се извършва всеки  работен ден от 10.00ч до 16.00ч. от датата  на публикуване на обявата, след предоставяне на 

документ за закупена документация за участие в търга. 
Срокът за отдаване под наем на помещенията е три години.   
Телефон за допълнителна информация  088 678 8394.

П Р О Г Р А М А
ЗА УПРАВЛЕНИЕ И РАЗПОРЕЖДАНЕ С ИМОТИ 

– ОБЩИНСКА СОБСТВЕНОСТ НА ОБЩИНА ПРИМОРСКО
ЗА 2025 ГОДИНА

2.3. Прекратÿване на съсобственост по реда на чл.36 от ЗОС, без търг или конкурс.
2.3.1. Прекратяване на съсобственост на основание чл.36, ал.1, т.2 от ЗОС в ПИ №210 по плана на Новообразуваните имоти на 

местност „Лозята”, с. Писменово, община Приморско,  целия с площ 616 кв.м., чрез продажба на 116 кв.м. идеални части от имота, частна 
общинска собственост. 

2.3.2. Прекратяване на съсобственост на основание чл.36, ал.1, т.2 от ЗОС в ПИ №256 по плана на Новообразуваните имоти на 
местност „Лозята”, с. Писменово, община Приморско,  целия с площ 731 кв.м., чрез продажба на 11 кв.м. идеални части от имота, частна 
общинска собственост.

2.3.3. Прекратяване на съсобственост на основание чл.36, ал.1, т.2 от ЗОС в ПИ №100 по плана на Новообразуваните имоти на 
местност „Лозята”, с. Писменово, община Приморско,  целия с площ 623 кв.м., чрез продажба на 123 кв.м. идеални части от имота, частна 
общинска собственост.

2.3.4. Прекратяване на съсобственост на основание чл.36, ал.1, т.2 от ЗОС в ПИ с идентификатор 87655.501.516 по КККР на с. ßсна 
поляна, община Приморско,  целия с площ 629 кв. м., чрез продажба на 67 кв. м. идеални части от имота, частна общинска собственост.

2.3.5. Прекратяване на съсобственост по реда на чл.36 от ЗОС,  след постъпване на искания.
2.4. Учредÿване на ограничени вещни права (право на строеж, право на прокарване, право на преминаване).
2.4.1. Учредяване на право на строеж на граждани или юридически лица за изграждане на надстройки и пристройки на съществуващи 

сгради построени в поземлени имоти частна общинска собственост,  след постъпване на искания.
2.4.2. Учредяване на право на строеж за изграждане на инфраструктурни обекти, след постъпване на искания. 
2.4.3. Учредяване на право на строеж на картотекирани граждани, за изграждане на жилища  в  община Приморско,  върху имоти - 

частна общинска собственост, след предвидени и одобрени такива от Общински съвет – Приморско за построяване на социални жилища, 
след постъпване на искания.

2.5. Придобиване на имоти 
2.5.1. Прекратяване на съсобственост на основание чл.36, ал.1, т.3 от ЗОС чрез изкупуване от физическите лица на  ПИ,  след постъпване 
на искания.

2.6. Отдаване под наем на общински имоти  
2.6.1. Жилищни имоти: 
 - 5 ведомствени апартамента находящи се в гр. Приморско, ул.”Стара планина”   №7А. 
- 4 апартамента , находящи се в гр. Приморско , ул.“Трети март“ №69
- 2 апартамент находящ се в гр.Китен, ул. „Здравец” №1А.
2.6.2. Нежилищни имоти:
2.6.2.1. Град Приморско:
   - обекти в сграда на транспорта - автогара с идентификатор 58356.503.275.1 по КККР на гр.Приморско - 7 броя билетни каси  и 2 

броя търговски обекта;
- „Кафе – еспресо със сандвичи“ в сграда на транспорта - автогара с идентификатор 58356.503.275.2 по КККР на гр.Приморско;
-   Магазин за промишлени стоки №3 с идентификатор 58356.503.380.1.8 в сграда на ул. „Трети март” №69, гр. Приморско;
-   Магазин за промишлени стоки №4 с идентификатор 58356.503.380.1.9 в сграда на ул. „Трети март” №69, гр. Приморско;
-  4 броя преместваеми търговски обекти в ПИ с идентификатор 58356.503.497 по КККР на гр. Приморско за поставяне на преместваеми 

обекти;
-  4 броя преместваеми търговски обекти ПИ с идентификатор 58356.503.433 по КККР на гр. Приморско; 
-  1 брой преместваем търговски обекти ПИ с идентификатор 58356.503.432 по КККР на гр. Приморско; 
- Първи етаж от сграда с идентификатор 58356.506.367.1 по КККР на гр. Приморско -ресторант „Приморско“;
-  ×аст от втори етаж от сграда с идентификатор 58356.506.367.1 по КККР на гр. Приморско;
-  Преместваем обект в ПИ с идентификатор 58356.506.32 по КККР на гр. Приморско;
-   Търговски обекти в ПИ с идентификатор 58356.506.468.1 по КККР на гр. Приморско;
-  Изготвяне на схеми за поставяне на преместваеми обекти на територията на Община Приморско.
2.6.2.2. Град Китен:
-  1 брой преместваем търговски обект в ПИ с идентификатор 37023.501.750 по КККР на гр.Китен – р-н Общински пазар;            
-  1 брой преместваем търговски обект в ПИ с идентификатор 37023.501.694 по КККР на гр.Китен;
-  Åдноетажна сграда за търговска дейност с идентификатор 37023.501.56.3 по КККР на гр.Китен – ул. „Атлиман”;
-  2 броя помещения в сграда с идентификатор 37023.501.619.1 по КККР на гр.Китен;
-  6 броя обекти в сграда-автогара  с идентификатор 37023.501.898.1 по КККР на гр. Китен;
2.6.2.3. Село Ясна полÿна:
- 2 броя помещения находящи се на втори етаж от масивна двуетажна сграда с идентификатор 87655.501.284.1 по КККР на с. ßсна 

поляна.
2.6.2.4. Село Ново Паничарево:
- 1 броя помещение находящо се в масивна двуетажна административна сграда с идентификатор 52129.501.401.1 по КККР на с. Ново 

Паничарево.
Списъкът на нежилищни имоти за отдаване под наем ще бъде допълван в Програмата през годината, след постъпване на искания.
2.7. Управление на земеделски земи - общинска собственост 
Общинският поземлен фонд съставлява земеделски земи, възстановени по реда на ЗСПЗЗ. 
Земеделските земи - общинска собственост се отдават под наем, чрез публичен търг.
Мерите, пасищата и ливадите, общинска собственост, в т. ч. и тези по чл.19, ал.1 от ЗСПЗЗ, подходящи за пасищно отглеждане на 

животни, ще се разпределят на правоимащите животновъди по реда и начина, определен в ЗСПЗЗ.
  2.7.1. Æивотновъдни зони:

- гр. Приморско – имоти с площ – 15 дка.;
- гр.Китен – имоти с площ – 8 дка.;
2.7.2. Земеделски земи в землищата на община Приморско за устройване на       пчелини: 
- ПИ с идентификатор 52129.66.15 целия с площ 1 922 кв.м. по КККР на с. Ново Паничарево, местност „Гробището“, Община Приморско;
- 1000 кв.м. ид. части от  ПИ с идентификатор 87655.57.10 целия с площ 1 349 511 кв.м. по КККР на с. ßсна поляна, местност „×ашка“, 

Община Приморско;
- 980 кв.м. ид. части от  ПИ с идентификатор 58356.67.22  целия с площ 319 369 кв.м. по КККР на гр. Приморско, местност „Áеглик 

Таш“, Община Приморско;
- 558 кв.м. ид. части от  ПИ с идентификатор 58356.67.73  целия с площ 8 293 803 кв.м. по КККР на гр. Приморско, местност „Áеглик 

Таш“, Община Приморско;
- 1 000 кв.м. ид. части от  ПИ с идентификатор 58356.73.183  целия с площ 7 419 кв.м. по КККР на гр. Приморско, местност „Áеглик 

Таш“, Община Приморско,
Списъкът на земеделски имоти за устройване на пчелини ще бъде допълван в Програмата през годината, след постъпване на 

искания. 
2.7.3. Земеделски имоти в землищата на община Приморско за отдаване под наем, чрез публичен търг:
- землище гр. Приморско – 10 дка.;
- землище гр. Китен – 103 дка.;
- землище с. ßсна поляна – 18 дка.;
- землище с. Веселие – 28 дка.;
- землище с. Ново Паничарево –  20 дка.;
- землище с.Писменово – 100 дка. 
 2.7.4. Мерите, пасищата и ливадите, общинска собственост, в т. ч. и тези по чл.19, ал.1 от ЗСПЗЗ, подходящи за пасищно отглеждане 

на животни, ще се разпределят на правоимащите животновъди по реда и начина, определен в ЗСПЗЗ:
- землище гр. Приморско – 107 дка
- землище гр. Китен – 49 дка
- землище с. ßсна поляна – 83 дка
- землище с. Веселие – 75 дка
- землище с. Ново Паничарево –  196 дка
2.8. Земеделски земи по реда на §27 (2) от ЗСПЗЗ  в землището на община Приморско,  се предоставят при постъпване на искания.
Списъкът на земеделски имоти за предоставяне под наем ще бъде допълван в Програмата през годината.
2.9. Очаквани приходи от дивиденти
Приходите от дивиденти от търговските дружества с общинско участие постъпват в общинския бюджет. 
2.10. Концесиониране, през 2025 г. община Приморско не предвижда да се предоставят на концесия имоти, публична общинска 

собственост.
ІІІ. ПРОГНОЗА ЗА О×АКВАНИТЕ ПРИÕОДИ И НЕОБÕОДИМИТЕ РАЗÕОДИ, СВЪРЗАНИ С ПРИДОБИВАНЕТО, УПРАВЛЕНИЕТО И 

РАЗПОРЕЖДАНЕТО С ИМОТИ – ОБЩИНСКА СОБСТВЕНОСТ ЗА 2025 ГОДИНА 
№
п о 

ред
ВИД ДЕÉНОСТ

Прогнозна 
стойност  лева

О×АКВАНИ ПРИÕОДИ
А. От упрАвление нА имОти-ОбщинскА сОбственОст

1. Отдаване под наем на имоти 207 000,00
2. Приходи от комплексна такса и инфраструктура 79 400,00
3. Приходи от жив. зона, аренди и земеделски земи 161 500,00

Всичко от управление на имоти-общинска собственост: 447 900,00
б. От рАзпОреждАне с имОти-ОбщинскА сОбственОст

1. Продажба на имоти-общинска собственост 2 700 000,00

2. Учредени вещни права 50 000,00
3. Приходи от местен данък и нотариална такса 75 000,00

4. Дивиденти 20 000,00
5. Приходи от продажба на дялови акции 100 000,00

Всичко от разпореждане с имоти-общинска собственост: 2  945 000,00
всичкО прихОди: 3 392 900,00

НЕОБÕОДИМИ РАЗÕОДИ
1. За технически дейности (геодезически заснемания, изработване проекти за изменения на 

ПУП-ПРЗ, изработване на проекти за изменение и попълване на КККР, изработване на схеми за 
самостоятелни обекти в сгради) 

20 000,00

2. Съставяне на актове за общинска собственост 2 000,00
3. Обследване на общински сгради и съставяне на  технически паспорти, съгласно изисквани-

ята на Наредба № 5/2006 г. на  МРРÁ за техническите паспорти на строежите 5 000,00

4. За оценки 6 000,00
5. За обявления 5 600,00
6. За премахване на обекти 10 000,00
7. Застраховки на сгради – общинска собственост 6 585,00

8. Ремонти на общински обекти 320 000,00
всичкО рАзхОди: 375 185,00

ІV. ЗАКЛÞ×ЕНИЕ

Настоящата Програма за управление и разпореждане с имотите – общинска собственост през 2025 г., се приема на основание чл.8, 
ал.9 от Закона за общинската собственост, в изпълнение на Стратегията за управление на общинската собственост за периода 2024 г. 
–2027 г.

По своята същност тя е отворен документ и може да се актуализира и допълва през годината. 
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Тони Димитрова 
триумфира на 
Наградите на БГ Радио
Признание. Песента „Любов поне“ – най-добрата българска 
комбинация на годината

Бургазлийката Мария Бакалова 
– водеща на Годишни музикални 
награди на БГ Радио 2025

ЧЕРНОМОРСКИ ФАР

Бургазлийката Мария 
Бакалова бе един от водещи-
те на Годишните Музикални 
Награди на БГ Радио. 

Тя пристигна за церемони-
ята, посветена на триумфа 
на българската музика, ди-
ректно от Лас Анджелис, 
САЩ. 

Рамо до рамо с изключи-
телната Мария Бакалова 
беше един от най-популяр-
ните български актьори – 
Юлиан Вергов. 

Двете най-разпознаваеми 
лица в българското кино и 
театър въвлякоха публиката 
в празник на българската 
музика, вечер, която всяка 
година събира най-големите 

имена в родната музика и 
отдава заслужено признание 
на артистите, които пишат 
съвременната музикална 
история на България.

Освен в София, Мария ще 
се завърне и в родния Бургас 
за премиерата на късоме-
тражния филм „Това, което 
остава“ на 1 юни. 

След поредица от прожек-
ции с препълнени зали и 
правостоящи зрители в София, 
Стара Загора и Пловдив, къ-
сометражният филм „Това, 
което остава“ на режисьора 
Димитрис Георгиев ще завър-
ши официалната си обиколка 
из страната с гала премиера 
в Културен дом НХК.

Мария ще представи фил-
ма лично пред бургаската 
публика.

Мария Бакалова и Юлиан Вергов                            ФОТО: БГ РАДИО

ЧЕРНОМОРСКИ ФАР

Емблематичният дует 
между Тони Димитрова и 
Братя Аргирови, в който 
участие взема и футболната 
легенда Христо Стоичков, бе 
обявен за най-добрата бъл-
гарска комбинация на годи-
ната. Проектът им „Любов 
поне“ не само оглави музикал-
ните класации, но и спечели 
сърцата на публиката, като 
кулминацията бе церемони-
ята по връчване на Годишни-
те награди на БГ Радио в зала 
„Арена 8888“ в София.

„Благовест и Светослав 
Аргирови, Христо Стоичков 
– дано съм заслужила това 
приятелство и обич!“, напи-
са развълнуваната Тони Ди-
митрова в профила си в со-
ц и а л н и т е  м р е ж и  с л е д 
церемонията, на която тя 
бе удостоена с приза на БГ 
Радио.

Самият Христо Стоичков 
спечели и индивидуално при-
знание – „БГ Посланик“, за 
това, че носи България със 
себе си по света.

Тони Димитрова, 
Христо Стоичков и 
Братя Аргирови 
ФОТО: ФЕЙСБУК

Триото на сце-
ната, докато 

приема своята 
награда 

ФОТО: БГ РАДИО

Стефан Вълдобрев, Папи Ханс 
и „Молец“ ще открият летния 
туристически сезон в Поморие
ЧЕРНОМОРСКИ ФАР

Официалният старт на 
Летния туристически сезон 
2025 ще бъде даден на 31 май 
в Поморие. С откриването 
на сезона в Поморие Минис-
терството на туризма по-
ставя фокус върху насърча-
ването на разнообразен и 
устойчив туристически 
продукт, който съчетава 
природни ресурси, културно 
наследство и високо качест-
во на услугите. Поморие за-
ема утвърдено място на 
туристическата карта на 
България и предлага отлич-
на комбинация от море, ис-
тория, култура, балнео- и 
спа. Министърът на туризма 
Мирослав Боршош коменти-
ра, че изборът на града като 
домакин на официалното 
събитие е ясен знак за при-
знание към местната общност 
и бизнеса, които през послед-
ните години успяха да пре-
върнат Поморие в пример за 
успешно съчетание между 

традиция и модерно развитие.
На 31 май в 18.20 ч. на Ри-

барското пристанище заед-
но с Военноморските сили 
на Република България ще 
бъде издигнат националния 
трибагреник, но гордо ще 
бъде развят и наскоро при-
съденият „Син флаг“. От 
19.00 часа на специално по-
строената сцена на Южния 
плаж ще се качат едни от 

най-добрите български 
звезди. Сезонът ще бъде 
открит със Стефан Вълдо-
брев и „Обичайните заподо-
зрени“ и тяхното най-ново 
парче, писано специално за 
откриването в Поморие. 
Своите верни почитатели 
в Поморие ще очакват още 
Папи Ханс, „Мистерията на 
българските гласове“, „Мо-
лец“, DJ Dimo и още…

Молец
ФОТО: ИНТЕРНЕТ

Звездата на „Капките“ 
Вениамин се завърна у дома с 
„Черноморски фар“ в ръка
МАГДАЛЕНА ДИНЕВА

Сцената на Годишните 
награди на Община Бургас 
„Изкуство и култура“  та-
зи година блестеше с още 
по-ярка светлина, благода-
рение на специалния гост 
– Вениамин, победителят 
от 13-ия сезон на шоуто за 
имитации „Като две капки 
вода“. Младият талант 
впечатли България със 

своите превъплъщения и 
артистично присъствие. 
А голямата победа грабна 
в образа на краля на попа 
Майкъл Джексън.

На церемонията Вениамин 
седна редом до човека, с 
когото започва музикални-
ят му път – неговият пър-
ви педагог по пеене Кина 
Христова. Срещата между 
учител и ученик предизви-
ка силни емоции сред пуб-

ликата, особено когато 
Вени реши да сподели награ-
дата си за утвърждаване 
на бургаската школа в съ-
временната музика със своя 
преподавател.

По време на събитието 
Вениамин с радост позира 
със специалното празнично 
издание на вестник „Чер-
номорски фар“, посветено 
на 24 май. В него е публику-
вана статия за голямата 
му победа в телевизионно-
то предаване. 

Пред публиката в зала 
„Черноморие“ на Междуна-
родния конгресен център в 
Бургас Вениамин сподели, че 
неговият музикален път е 
започнал от ранна детска 
възраст именно в Бургас. И 
в този момент покани на 
сцената до себе си Кина Хри-
стова, без която той няма-
ше да е това, което е днес. 

„Благодаря на цял Бургас 
за подкрепата. Пожелавам 
ви да сте много здрави и 
още много години да се 
развива Бургас по този 
начин“, пожела Вени.

Вениамин 
позира с 
вестник 
„Черно-
морски 
фар“
ФОТО: МАГДА-
ЛЕНА ДИНЕВА
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